
PROTOKÓŁ  Nr XXII.22.2016 
z obrad XXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 28 lipca 2016 r. 
 
 

W obradach sesji udział wzięło 18 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Zastępcy Burmistrza Romuald Piórko i Marek Szponar, przedstawiciele rad sołeckich  
i osiedlowych oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Obrady  XXII Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.00 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XXII Sesji prowadził pan Andrzej Woźniak Radca Prawny Urzędu Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice. 
 
Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, oddane zostały w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, odczytuję porządek obrad XXII Sesji Rady Miejskiej 

w Jelczu-Laskowicach: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy 

Jelcz-Laskowice na lata 2016-2022. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  

nr XIII.81.2011 z dnia 29 lipca 2011r. w sprawie Statutu Gminy Jelcz-Laskowice. 
10. Informacja na temat opieki zdrowotnej na terenie gminy Jelcz-Laskowice. 
11. Informacja dotycząca współpracy z miastami partnerskimi. 
12. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za II kwartał 2016 roku. 
13. Wolne wnioski. 
14. Komunikaty organów Gminy. 
15. Zakończenie obrad XXII Sesji Rady Miejskiej. 
 
Czy ktoś z państwa radnych zgłasza jakieś uwagi do porządku obrad? Nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za zatwierdzeniem porządku 
obrad XXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach proszę o podniesienie ręki: 
 
za - 18 (jednogłośnie) 

 
Porządek obrad XXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 
następująco: 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XXII Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2016-2022. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  

nr XIII.81.2011 z dnia 29 lipca 2011r. w sprawie Statutu Gminy Jelcz-Laskowice. 
10. Informacja na temat opieki zdrowotnej na terenie gminy Jelcz-Laskowice. 
11. Informacja dotycząca współpracy z miastami partnerskimi. 
12. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za II kwartał 2016 roku. 
13. Wolne wnioski. 
14. Komunikaty organów Gminy. 
15. Zakończenie obrad XXII Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu drugiego: Przyjęcie protokołu z obrad XXI 

Sesji Rady Miejskiej. 
 Czy ktoś z państwa radnych składa jakieś uwagi do protokołu? Nie widzę. 
 Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem protokołu z obrad XXI Sesji Rady 

Miejskiej proszę o podniesienie ręki: 
 
 za           -           15 
 przeciw  - 0  
 wstrzymało się - 3 
  - protokół z obrad XXI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do punktu trzeciego: Informacje  

i komunikaty Przewodniczącej. 
 Do wiadomości Rady  Miejskiej w Jelczu-Laskowicach wpłynęło pismo pani Bogusławy 

Kutkowskiej – Przewodniczącej Zarządu Osiedla Jelcz. Sprawa dotyczy zmiany, propozycji 
zmiany zapisów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, które to uwagi 
złożył pan Jan Perner zamieszkały w Jelczu-Laskowicach. Pan Perner zgłosił te uwagi do 
Zarządu Osiedla Jelcz. Zarząd Osiedla Jelcz składa pismo do pana Burmistrza z wiadomością 
do Rady Miejskiej. Kto z państwa chciałby się zapoznać z tą sprawą będzie to do wglądu w 
Biurze Rady Miejskiej. 

 Druga sprawa dotyczy również Osiedla Jelcz. Przewodnicząca Zarządu Osiedla Jelcz pani 
Bogusława Kutkowska zwraca się z pismem do pana Burmistrza, dotyczy sprawa działań na 
rzecz zmiany niekorzystnej dla mieszkańców kwalifikacji terenu Osiedla Jelcz. Pismo jest 
również do wiadomości Rady Miejskiej. Pan Burmistrz Piórko w imieniu Burmistrza,  
z upoważnienia Burmistrza, wystosował odpowiedź do pani Bogusławy Kutkowskiej.  
Ta sprawa również do wiadomości państwa radnych w Biurze Rady. 

 Proszę państwa, ja mam jeszcze dwie sprawy … mam cztery sprawy jeszcze. 
 Pierwsza sprawa. Dzisiaj pani Dyrektor Centrum Kultury, pani Dorota Miś rozdała wszystkim 

państwu takie dwa zaproszenia – jedno w postaci pocztówki, drugie w postaci takiego 
folderu. Serdecznie zapraszam wszystkich państwa radnych, gości, którzy też słyszą tę 
informację: 01 sierpnia o godzinie 17.00 na placu Jana Pawła II uhonorujemy Powstańców 
Warszawskich. Serdecznie państwa zapraszam. Z tego, co przekazała mi pani Dyrektor, 
będzie tam również zespół muzyczny, będziemy mogli odśpiewać parę piosenek 
powstańczych i myślę, że większość z nas będzie tam obecna. 

 Druga edycja Festiwal Organowy 2016 - 30 lipca – w najbliższą sobotę o godzinie 19.00  
w kościele pw. św. Maksymiliana Marii Kolbego. Wstęp jest darmowy. 

 I dwie kolejne sprawy. Serdecznie dziękuję wszystkim radnym Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach oraz panom Burmistrzom – sprawa dotyczy „Muzycznej Plaży” i „Serce dla 
Oliwiera”. Byliśmy tam, uczestniczyliśmy w tym. Myślę, że dobroczynność zawsze wraca  
i jeszcze raz serdecznie państwu za  to dziękuję. 
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 Proszę państwa, ja sobie zapisałam jeszcze raz to samo, co już powiedziałam, więc 

przepraszam, na tym kończę komunikaty. Dziękuję bardzo za uwagę. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i oddaję głos za chwilę panu Burmistrzowi, jeżeli chodzi o punkt 

czwarty: Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 
 Oddaję głos panu  Burmistrzowi Romualdowi Piórce. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, od ostatniej sesji do 

dzisiejszej Burmistrz wydał następujące zarządzenia: 
 dokonał aktualizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 

lata 2016 – 2022; 
 nie skorzystał z prawa pierwokupu działki o powierzchni 0,1200 ha położonej w obrębie 

ewidencyjnym Nowy Dwór, za kwotę 66.000 zł; 
 Burmistrz przeznaczył grunty komunalne do dzierżawy na cele rolne, są to to cztery 

działki: 
1) jedna o powierzchni 14,8 ha; 
2) druga 3,5 ha; 
3) trzecia 33,5 ha; 
4) i czwarta 16,7 ha. 
Tak jak powiedziałem, grunty do dzierżawy na cele rolne. jest to podane do publicznej 
wiadomości. Przetarg się odbędzie w miesiącu sierpniu; 

 kolejne zarządzenie w sprawie nie skorzystania z prawa pierwokupu. Burmistrz nie 
skorzystał  z prawa pierwokupu działki o powierzchni 0,0374 ha położonej w obrębie 
ewidencyjnym Laskowice, za kwotę 54.000 zł; 

 również Burmistrz przeznaczył do dzierżawy grunt komunalny – dwie działki na 
targowisku: 
1) jedna o powierzchni 54 m2, 
2) druga o powierzchni 53 m2. 
Na działkach tych stoją pawilony handlowe na targowisku; 

 Burmistrz podjął decyzję o nabyciu nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości. 
To są udziały w wysokości 250/3000 w działce 17/4 i 250/3000 w działce 21/12  
o łącznej powierzchni 282 m2. Te udziały stanowią, bo to całość ma 1695 m2 w obrębie 
ewidencyjnym Chwałowice, za kwotę 2.500 zł; 

 Burmistrz również ustalił zasady odpłatności za wynajem świetlic wiejskich. W stosunku 
do poprzedniego zarządzenia zmieniła się pozycja w Piekarach jako, że kiedyś nie była 
czynna kuchnia. Kuchnia jest już czynna, więc Piekary zostały w kwotach zrównane  
z pozostałymi miejscowościami; 

 i kolejne zarządzenie Burmistrza, również Burmistrz nie skorzystał z prawa pierwokupu 
działki 738, o powierzchni 2363 m2, położonej w obrębie ewidencyjnym Miłoszyce, za 
kwotę 106.000 zł. 

Tyle, jeżeli chodzi o zarządzenia Burmistrza. 
Również chciałem państwa poinformować o działaniach między sesjami w zakresie 
działalności innej jak, np. zawarto umowę na demontaż, transport i utylizację wyrobów 
zawierających azbest z terenu gminy Jelcz-Laskowice. Wnioski są już przyjmowane. Część 
wniosków wpłynęła, część – mam nadzieję – wpłynie w dalszej kolejności. 
W okresie od poprzedniej sesji wydano: 
 7  decyzji podziałowych; 
 wydano 30 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub studium; 
 oraz 16 wypisów i wyrysów z planu miejscowego; 
 a także 26 decyzji o warunkach zabudowy; 
 i 6 decyzji o ustaleniu lokalizacji celu publicznego. 
Chciałem państwa poinformować, że również od ostatniej sesji rozstrzygnięto przetarg na 
budowę tutaj chodnika … czy dalszej części chodnika wzdłuż Oławskiej. Umowa została 
podpisana z firmą El-san-bud. Termin wykonania do 30 listopada br. 
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Również rozstrzygnięto przetarg na budowę drogi dojazdowej do gruntów rolnych  
w miejscowości Łęg. Zwycięzcą przetargu została firma STRABAG. Termin wykonania  
20 październik 2016 rok. 
Również chciałem państwa poinformować, że ogłoszono przetargi na przebudowę ulicy 
Liliowej, od skrzyżowania Tańskiego do skrzyżowania z ul. Bożka. Otwarcie ofert nastąpi  
w dniu 09 sierpnia. 
Kolejny przetarg ogłoszony to jest przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych  
w Miłocicach, tzw. II etap – to ul. Pocztowa. Termin otwarcia ofert 11 sierpnia. 
I kolejny przetarg rozbudowa i przebudowa kaplicy cmentarnej z elementami infrastruktury 
technicznej oraz utwardzeniem terenu. I otwarcie ofert nastąpi 10 sierpnia. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Burmistrz Szponar też ma jakieś 
komunikaty? Nie. Dziękuję. 

 Proszę państwa, odnośnie informacji, którą przedstawił pan Burmistrz Piórko, czy państwo 
radni mają jakieś pytania? Pan radny, Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Sportu  
i Zdrowia, pan Tadeusz Babski – proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, ten chodnik wzdłuż 
Oławskiej, który teraz jest robiony, on będzie wykończony kostką czy asfaltem? 

 
(…) 
 
 Szkoda, ponieważ coraz bardziej rozwijającą się dyscypliną sportową są jazda na rolkach,  

a asfalt wszędzie kładzie się na ścieżki teraz rowerowe asfaltem. Myślę, że też chyba jest 
taniej  nawet od kostki i coraz bardziej popularne. Na takich właśnie typu chodnikach kładzie 
się asfalt udostępniając jazdę rolkarzom. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, będzie to technologia kostki, 

przy czym będzie to kostka bezfazowa. Tak jak jest istniejący chodnik, nie przeszkadza to w 
jeździe na rolkach, na hulajnogach. Ostatnio wnuczka jeździła, więc nic to nie przeszkadza. 
Natomiast jeżeli chodzi o technologię w asfalcie – tam, proszę państwa, są drzewa z dużymi 
korzeniami. Kostka – można poprawić, asfalt – nie bardzo i dlatego wybraliśmy technologię 
w kostce. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Krzysztof Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu odnośnie tego chodnika 

mam pytanie. Dlaczego ten chodnik jest robiony w sezonie wakacyjnym gdzie młodzi ludzie 
wraz z rodzicami wypoczywają nad stawem? Wszyscy chodzą ulicą nad ten staw. No, czy 
naprawdę tutaj jest kompletny brak wyobraźni w tym wszystkim? Proszę mi odpowiedzieć. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeszcze się nikt nie urodził … 

i to prawda, bo zawsze ktoś będzie niezadowolony. Będziemy robili w sezonie szkolnym – 
będą niezadowoleni. Będziemy, robimy w sezonie – też są niezadowoleni. Zgoda, ja 
przyjmuję, że tak jest proszę państwa. Tylko, że musimy wiedzieć, że nie da się tego zrobić w 
grudniu, nie da się tego zrobić w styczniu. Procedury z pozwoleniem tak długo trwały, że 
udało nam się uzyskać pozwolenie i jak najszybciej tylko się da robimy to. Ulica Oławska jest 
odpowiednio oznakowana, są ustalone obejścia dla ludzi. To, że ludzie korzystają tak jak 
chcą, nie korzystają z obejść, można bezpiecznie, „suchą nogą” dojść nad staw idąc przez 
Osiedle Europejskie. Tak że tak to proszę państwa będzie. Dalej, kolejny temat będzie  
ul. Liliowej, która – jak podałem państwu przetarg – będą utrudnienia. Rozbudowa kaplicy 
cmentarnej – będą utrudnienia. Proszę państwa, no ale musimy się na pewne rzeczy godzić 
żeby temat załatwić, bo jeżeli ustalimy, że temu nie pasuje, temu nie pasuje, to najlepiej nic 
nie robić, a nie chciałbym do czegoś takiego dopuścić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Krzysztof Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – zgadza się panie Burmistrzu, ale wakacje trwają dwa miesiące, a rok ma 

dwanaście miesięcy – prawda? Można było to zrobić w grudniu, można to było zrobić  
w kwietniu, a pan wybrał akurat okres, w którym najwięcej osób uczęszcza w to miejsce  
i pan sobie zdaje z tego świetnie sprawy. W dzień, w weekendowe dni słoneczne na plaży 
naszej w Jelczu-Laskowicach przebywa około piętnastu tysięcy osób. Wieczorami są 
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organizowane dyskoteki dla młodzieży. No panie Burmistrzu, no proszę się uderzyć w piersi. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy ktoś z państwa jeszcze w tym punkcie chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt piąty: Sprawy samorządowe. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pani radna Krystyna Dekret – 

proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, Szanowna Rado, ja jestem, mam tutaj pismo, 

odwołanie od decyzji Burmistrza Romualda Piórki. Właściciele działek położonych wzdłuż 
drogi gminnej nr 4, AM-36, odwołują się od pańskiej decyzji związanej z wyrażeniem zgody 
na budowę ośmiu szeregówek i dwudziestu pięciu garaży przez pana „B”. Radna Dekret 
Krystyna rozmawiała, rozmawiała oraz pisała odwołanie w tej sprawie do Burmistrza Piórki. 
Zapewnił mnie, że nie wyda decyzji na wybudowanie ośmiu szeregówek i dwudziestu pięciu 
garaży. Rozmowa ta odbyła się w lipcu 2015 roku, a już w czerwcu 2015 roku wydał decyzję 
na budowę dla właściciela. Wygląda na to, że skłamał. Co do poinformowania o inwestycji, 
nie wszyscy właścicieli sąsiednich działek zostali o tym poinformowani. Właściciele 
motywują to tym, że sąsiedztwo takie zaniża wartość ich działek poprzez emisję spalin, 
wibracji, hałasu, zanieczyszczeń powietrza oraz substancji złowonnych. Droga nr 4 jest 
drogą pożarową, w razie jakiegokolwiek wypadku ma służyć do wolnego przejazdu dla służb 
ratunkowych. W planie przestrzennego zagospodarowania zwanego MP2M Laskowice – 
Obwodnica uchwalonego uchwałą z dnia 26 lipca 2013r. przez Radę Miejską, a potem 
unieważniono w dniu 24 czerwca 2014r. przez Sąd Administracyjny we Wrocławiu, nie było 
wtedy mowy o budowaniu szeregówek czy garaży na torowisku. 

 Proszę państwa, ja brałam czynny udział w obaleniu tej obwodnicy. Proszę bardzo, 
niejednokrotnie mnie się tutaj zarzucało, że pani Dekret nie zna się na prawie. Proszę 
państwa, to jest tak, było dla mnie to takie poniżające, ale udowodnię panu, że nie … państwu 
i burmistrzom, i radnym, nie trzeba znać prawa. Ja znam kancelarie adwokackie, mecenaskie 
i prokuratorskie. I proszę bardzo to jest to gdzie niestety został plan obwodnicy obalony. 
Niektórzy z tych co obalali nie życzą sobie podawać do publicznej wiadomości swoich 
nazwisk, to jest Krystyna Dekret i radny Stachnio Ireneusz. Tu chciałam tyle powiedzieć na 
ten temat. 

 Dalszy temat to proszę jeszcze posłuchać. Dziękuję. 
 Dlaczego akurat pan B … wski dostał pozwolenie na przetarg, na … pozwolenie bez przetargu 

na zrobienie prywatnej kanalizy w drodze gminnej nr 4? Proszę wyjaśnić jak została 
sporządzona umowa? Prawda jest taka, że z chwilą jak w tę kanalizację podłączy się chociaż 
jeden właściciel sąsiedniej działki, to Gmina ma obowiązek zwrócić mu wszelkie koszty za 
wykonaną kanalizację.  

 Panie Burmistrzu, a gdzie jest w tym wszystkim interes Gminy? Bo ja tu widzę prywatę pana 
„B”. 

 Trzeci punkt. Odnośnie odcinka drogi nr 14 KD, który wykupił pan „B” od Kolei, wielkości 0,6 
ara plus torowisko – jest to połączenie ulicy Gimnazjalnej z  Treski. Mówienie do mnie przez 
Burmistrza Piórko, że pan „B” może postawić tam szlaban i zamknąć drogę jest kpiną w biały 
dzień i drwieniem sobie ze społeczeństwa, które korzysta z tej drogi prowadząc dzieci do 
szkoły czy jeżdżąc tam po zakupy – korzystają z drogi gminnej, po to są ulice. 

 I Czwarty punkt. Panie Burmistrzu, czy to prawda, że Gmina posprzątała, utylizowała działkę 
po odpadach chemicznych pana „B” przy ul. Europejskiej wnosząc … Europejskiej … 
ponosząc koszt w wysokości ponad 600.000 zł. Czy pieniądze to zostały zwrócone do Gminy? 
A może należałoby się rozliczyć z inwestorami z inwestycji domków jednorodzinnych,  
z którymi do dzisiaj nie zostały rozliczone łącza kanalizacyjno-wodne, które wykonali  
w drodze gminnej na koszt własny. 

 Proszę państwa i widzimy tutaj, jakby nie chciał nazwać, że to jest kolesiostwo.  
 Takich rodzin, które nie mają rozliczonych mediów, jest około osiemdziesiąt i to są drobni 

inwestorzy, którzy walczą o swoje miejsce w naszym mieście. Budują sobie domy, zakładają 
rodziny, ale niestety  sponsorują naszą Gminę. Tylko z tego sponsoringu skorzystali bardzo 
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dobrze i wiedzieli jak skorzystać mają nasi burmistrzowie. Bo każdy jeden inwestor, który 
rozpoczyna budowę domków jednorodzinnych, zwraca się z pismem do Gminy, później do 
Komunalki. Komunalka pracuje na usługach Gminy i każdy jeden inwestor najpierw musi 
dostarczyć pismo do Gminy gdzie się zobowiązuje, że zostaną wykonane media. A droga 
gminna, to Burmistrz wykonuje media, a inwestor przyłącza. Dziękuję. I ja to nazwę 
kolesiostwem. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, tak słucham, słucham, 

słucham i nie mogę wyjść z podziwu. Pani radna Dekret jest już bodajże półtora roku radną, 
wypadałoby przynajmniej ociupinkę coś wiedzieć. Prawo własności jest prawem własności  
i opowiadanie takich rzeczy, co tu pani … pierwszy … zacznę po kolei. 

 Odwołanie, proszę panią, ja ten temat sprawdziłem, wszystkie strony zostały prawidłowo 
zawiadomione, decyzja o warunkach zabudowy została wydana, uprawomocniła się. I proszę 
państwa, w decyzji jest pouczenie w jakim terminie i gdzie strona składa odwołanie.  
Do burmistrza się nie składa odwołania, składa się za pośrednictwem burmistrza  
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego we Wrocławiu. Takie odwołanie nie wpłynęło 
w wymaganym czasie, więc decyzja, zgodnie z Kodeksem postępowania administracyjnego, 
stała się ostateczna i co do tego nie ma najmniejszej wątpliwości. 

 Kolejny temat, że pan „B” coś sobie buduje bez przetargu. Tak, pan „B” buduje sobie bez 
przetargu, bo nie chce ogłaszać przetargu, bo on jest osobą fizyczną, prywatną i buduje dla 
siebie bez przetargu – wolno mu to robić. 

 Kolejny, proszę państwa, temat – to co już powiedziałem, zacząłem od prawa własności. Pani 
radna Dekret musi zrozumieć, bo już sama sobie zaprzecza, że pan „B” kupił te działki – tak, 
one ze sobą sąsiadują i ul. Gimnazjalna nie ma dostępu do przejazdu kolejowego. I ja wczoraj 
podpisałem decyzję podziałową zatwierdzającą projekt podziału, która jeszcze dzisiaj nie 
jest ostateczna, musi upłynąć czternaście dni. I wtedy jak decyzja stanie się ostateczna, to być 
może ten pan „B”, którego pani radna obraża notorycznie, będzie chciał sprzedać Gminie te 
dwie działeczki żeby uzyskać połączenie. A jak go będziemy obrażać, to nie wiem czy się 
zgodzi, bo on jest właścicielem póki co. 

 I kolejna, proszę państwa, to kolejny temat – Gmina posprzątała gdzieś tam działkę pana „B” 
czy kogoś. Nie, Gmina w 2014 roku posprzątała swoją działkę. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa w tym punkcie jeszcze? Pani 
radna Dekret – proszę. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, to nie, to pan kłamie, bo proszę bardzo, ja pisałam 
pisma, my walczymy od roku, od roku. A pan „B” kupił działkę po obaleniu obwodnicy  
i wiedział co kupuje. On kupił w roku, w grudniu, w 2013 roku. Panie Burmistrzu, niech pan 
tutaj nie broni, bo tu się nie broni tych biednych ludzi i w zasadzie tej biedy u nas, w naszym 
mieście, nie widać ludzie sobie radzą. Tylko tutaj pan broni cwaniactwo i swoje cwaniactwo. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja mam uprzejmą prośbę o kontrolowanie słów, bo proszę państwa, 
no bardzo nieładnie pewne brzmią wyrażenia i słowa. Ja już pani nie udzielę głosu, bo pani w 
tym punkcie już dwa razy zabierała głos. Dziękuje pani uprzejmie. 

 Proszę państwa, dzisiaj przed sesją zgłosili się do mnie … Proszę wyłączyć mikrofon pani 
radna. Dziękuję. Zgłosili się do mnie dwaj panowie, którzy – tak pan tutaj mi przekazał – że 
są przedstawicielami rodziców klasy I „e”, od września II klasy Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 2, pan Piotr Konefał i pan Rafał Biszczad. Ja panów uprzedziłam o pewnej 
procedurze, która u nas obowiązuje. Z tego, co się zorientowałam, również odpowiedź 
została do panów, do państwa wysłana. Natomiast zgodnie z tym, co mówiłam, udzielam 
panom głosu. Tylko bardzo bym prosiła krótko, syntetycznie na temat. I bardzo proszę do 
mikrofonu, bo wszystko co tutaj się dzieje jest nagrywane. Dziękuję. 

Pan Piotr Konefał -  dzień dobry. Konefał Piotr. Tak jak tutaj … Halo. Teraz słychać? Więc jesteśmy 
rodzicami i przedstawicielami rodziców klasy I „e”, klasy Szkoły Podstawowej nr 2 w Jelczu-
Laskowicach i ta klasa od 01 września ma zostać rozwiązana. Kilkakrotnie rozmawialiśmy  
z panią Dyrektor, rozmawialiśmy również z panem Burmistrzem na temat tego żeby jednak 
tę klasę pozostawić, czy uniknąć rozwiązania. Na początku, jako argument za rozwiązaniem, 
była podana kwestia względów ekonomicznych. W ostatnim artykule prasowym pani 
Dyrektor się z tego wycofała, że kwestie ekonomiczne nie są ważne. Natomiast zastanówmy 
się w takim razie, czy może za chwilę, bo pani Dyrektor pewnie będzie odpowiadać na to 
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pytanie, co jest argumentem za tym żeby rozwiązać tę klasę. Dlatego, że wszędzie słyszymy, 
że dobro naszych dzieci jest najważniejsze, że dzieci są przyszłością kraju, a rozwiązujemy 
klasę po to żeby ona miała dwadzieścia pięcioro dzieci, a nie dwadzieścia dwa, dwadzieścia, 
dwadzieścia czy dwadzieścia dwie osoby tak jak jest w tej chwili. I pytanie czy to jest na 
pewno dla dobra? Dlatego żeby ta jakość nauczania była wyższa, a nie pogarszała się wraz  
z liczebnością dzieci w klasie.  

 Dodatkowo, pośród pięciu klas jest klasa integracyjna, klasa gdzie są od kwietnia dwie osoby 
z orzeczeniami o niepełnosprawności i te dzieci wymagają specjalnej opieki. Jest planowane 
żeby do tej klasy, która do tej pory liczyła szesnaście osób, dołożyć osób dziewięć i żeby ta 
sama wychowawczyni, która opiekowała się dwójką dzieci z orzeczeniem i pozostałą 
czternastką, w tej chwili zajmowała się dwudziestoma trzeciema dziećmi zdrowymi – że tak 
powiem – i dwójką dzieci z orzeczeniem. A być może od 01 września będzie jeszcze trzecie 
dziecko z orzeczeniem o niepełnosprawności. I tak się zastanawiamy cały czas, i chcemy się 
dowiedzieć gdzie jest kwestia związana z podnoszeniem jakości i dbanie o nasze dzieci. 

 Dodatkowo, z uwagi na to, że jesteśmy w Unii Europejskiej, jest stowarzyszenie rodziców, 
rodziców, które utworzyło taką Europejską Kartę Praw i Obowiązków Rodziców. I z tej Karty 
wynika, że rodzice mają prawo wpływać na politykę oświatową realizowaną w szkołach ich 
dzieci. Rodzice mają obowiązek osobiście włączać się w życie szkół ich dzieci i stanowić 
istotną część społeczności lokalnej. 

 W tej samej Karcie jest mowa również o tym, że rodzice mają prawo żądać od odpowiednich 
władz publicznych wysokiej jakości usługi edukacyjnej. Czy poprzez likwidację jednej z klas  
i podnoszenie ilości dzieci, które do tych klas chodzą do maksymalnej wartości, a może od 
nowego roku również przekraczanie … od nowego roku szkolnego przekraczanie tej 
wartości czy my na pewno dbamy o to żeby tę jakość edukacji poprawić? 

 Tu jeszcze oddam głos koledze. 
Pan Rafał Biszczad – chcielibyśmy się zapytać jak państwo, jakie działania by podjęli żeby uniknąć takiej 

sytuacji gdyby to państwa dzieci dotyczyła taka sytuacja ? Z tego co wiemy dzieci, po 
uzyskaniu takiej informacji, że ich klasa jest rozbita, w nocy płakały, nie chciały chodzić do 
szkoły. Dzieci związane są ze sobą uczuciowo. Pani wychowawczyni uczy te dzieci już dwa 
lata, tak że też nawiązała się jakaś nić sympatii między tymi dziećmi a wychowawczynią.  
No i chcielibyśmy, nie wiem, po wyczerpaniu już wszystkich środków prawnych, jeszcze 
apelować do państwa o jakieś działania, które można jeszcze podjąć. 

Pan Piotr Konefał -  ja chciałem jeszcze tylko zwrócić uwagę, że mamy do czynienia z dziećmi z klasy 
pierwszej, gdzie te dzieci dopiero wchodzą w etap nauki i gdzie tym dzieciom na pewno 
potrzebne jest dużo więcej uwagi niż w klasach wyższych, niż w klasach czwartych, piątych, 
kolejnych. Tutaj trzeba każdym dzieckiem się zająć i potraktować je indywidualnie. Dlaczego 
więc zwiększamy na siłę, jeżeli nie ma względów ekonomicznych, na siłę zwiększamy 
liczebność w klasach pierwszych i likwidujemy jedną z klas? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz chciałby się odnieść do tego? Pan 
Burmistrz Marek Szponar – proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tak jak przedstawiciele rodziców 
na początku stwierdzili odbyło się wiele spotkań i rodziców z dyrektorem, i również odbyło 
się spotkanie ze mną i myślę, że wszystkie argumenty na tych spotkaniach padały  
i myślałem, że sprawa jest już zamknięta, wytłumaczona. Nie ma nic gorszego jeżeli w szkołę 
wdaje się polityka i tak prawdę mówiąc działanie z próbą wprowadzania rodziców w błąd 
przez, np. nauczycieli, to już jest … a konkretnie nawet myślę o jednym nauczycielu i tu już 
może być faktycznie pewien problem proszę państwa, ponieważ tak się składa, że zawsze 
przez … może nie zawsze, przez okres ostatnich lat bardzo mocno (…) się żeby do oświaty 
polskiej zostały wprowadzone pewne standardy i jednym z tych standardów to jest właśnie 
standard ilościowy ile klasa nauczania początkowego, czyli dzisiaj etapu wczesnoszkolnego, 
czyli jeden – trzy, powinna liczyć uczniów. I faktycznie ten standard określa, że maksimum to 
jest 25 osób. Proszę państwa i właściwie we wszystkich szkołach te standard funkcjonuje. 
Proszę państwa, rodzice powiedzieli, że walczymy o jakość usług. Tylko to tłumaczyłem, że 
jakość usług to nie tylko małoliczne klasy to jest komfort pracy lepszy. Małoliczne klasy to są 
komfort pracy lepszy, ale to nie jest jedyny standard, który … czy jakość usług, to są również 
sprawne, sprawna wentylacja, to są czyste, przestronne klasy, to są wymalowane klasy, to są 
nowe ławki, to jest sprzęt komputerowy i wiele innych czynników na co również są 
potrzebne pieniądze. 
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 Proszę państwa, ten temat myślę, że biorąc pod uwagę te okoliczności, które nastąpiły  

w wyniku tak samo i konsultacji z Kuratorium, temat myślę, że został ostatecznie zamknięty  
i ta decyzja została podjęta ostatecznie w maju. Ja pozwolę sobie tylko odczytać pismo, które 
rodzice otrzymali. Myślę, że na tym naprawdę powinna się zakończyć dyskusja. – cytat – 
 „W odpowiedzi na pismo z dnia 19 maja 2016 oraz w nawiązaniu do spotkania  
z przedstawicielami rodziców, które odbyło się w dniu 09 maja informuję, że argumenty 
przedstawione przez Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 w Jelczu-Laskowicach w 
pełni uzasadniają wcześniej podjęte decyzje dotyczące utworzenia pięciu oddziałów klas 
drugich w nowym roku szkolnym 2016/2017. W załączeniu przesyłam kserokopię pisma nr 
PSP2591/2016 z dnia 19 maja 2016 roku Pani Agaty Skierskiej Dyrektora Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 2 w Jelczu-Laskowicach. Proszę o przekazanie treści niniejszego pisma 
zainteresowanym.” 

 Czyli państwo poznaliście już te argumenty, tak że myślę, że nie ma potrzeby je dzisiaj 
wypowiadać. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, zgłasza się jeszcze raz pan, który wcześniej zabierał 
głos i pan radny Stachnio. Może, bo rozumiem, że pan chyba ad vocem chce, pan Piotr 
Konefał – udzielam panu jeszcze raz głosu. 

Pan Piotr Konefał -  ja króciutko powiem tylko, bo rzeczywiście maksymalna liczba uczniów to jest 25, ale 
minimalna to jest 7. Powinniśmy znaleźć jakoś środek w tym i szukać optymalizacji – tak?  
Jeśli chodzi o … Wspomniał pan, że jakość usług. W edukacji nie ma jakości usług, jest jakość 
nauczania. W usługach możemy się oczywiście kierować, że im więcej czegoś 
wyprodukujemy, tym możemy obniżyć koszty. Tutaj nie ma o tym mowy, tutaj mówimy  
o naszych dzieciach i nie ma mowy o jakości usług. 

 I trzecia rzecz. Na początku była mowa, że nie ma … na rozwiązanie klasy nie mają wpływ 
czynniki ekonomiczne, a co to jest stołówka, co to jest malowanie? – to są czynniki 
ekonomiczne, czyli jednak to one tu mają wpływ. To jest wszystko. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, potem pan radny Stachnio. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tylko bardzo króciutko. Proszę państwa, tak się składa, że posłużyłem 

się panów określeniem „jakości usług.” Ale zgadzam się z takim określeniem, ponieważ 
nauczanie jest usługą i jeżeli mówimy o nauczaniu, czyli mówimy również o jakości usługi 
wykonalnej – nic innego się tutaj nie dzieje. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Ireneusz Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, rodzice określili swoje oczekiwania jednoznacznie. Pan 

Burmistrz się odniósł do tych oczekiwań. No należy wyrazić tylko ubolewanie, że pan 
Burmistrz jakość edukacyjną utożsamia z ilością uczniów – już to przerabialiśmy raz …  
w poprzedniej kadencji, gdzie Burmistrz Putyra to samo nam fundował, że im większa klasa 
tym lepszy poziom nauczania i efekty edukacyjne, że komfort pracy jest także związany – im 
więcej uczniów tym większy komfort pracy. No, panie Burmistrzu, sprawy wentylacyjne, np. 
przy ilości dwudziestu pięciu uczniów nie mają jakby odniesienia do wentylacji. 

 Panie Burmistrzu, to co pan – jeden z rodziców – powiedział przed chwilą, że rzeczywiście 
dwadzieścia pięć uczniów to jest maksymalna ilość uczniów. To jest, Szanowni państwo, 
nauczanie wczesnoszkolne, to nie jest gimnazjum, to nie jest późniejszy etap edukacji  
w podstawówce czy w liceum, to jest nauczanie wczesnoszkolne gdzie nauczyciel nauczania 
tego musi podejść do każdego ucznia, musi każdemu uczniowi w jakiś sposób no tę wiedzę 
przekazać często manualnie i dlatego kontakt nauczyciela z uczniem jest tak bardzo ważny. 
Przy dużej liczebności klas jest to naprawdę bardzo nie … no jakby niemożliwością jest to. 
Panowie rodzice poruszyli aspekty edukacyjne, wychowawcze i organizacyjne. Szanowni 
państwo, rozbijanie, rozparcelowanie w zasadzie dzieci na pozostałe klasy, to co powiedzieli 
nam, negatywnie wpływa na psychikę takich młodych dzieci. Tu jeszcze jest jeden problem 
Szanowni państwo, w klasie I „a”, klasa I „a” jest klasą integracyjną – obecna klasa I „a” -  
w przyszłości klasa II „a” już tą klasą, takiego statutu już … statusu już nie ma, ponieważ 
według prawa musi być od trzech do pięciu uczniów z orzeczeniem z poradni żeby taka klasa 
mogła funkcjonować. Natomiast prawo daje możliwość wyjścia z takiej sytuacji gdzie jest 
tylko jeden bądź dwóch uczniów szczególnie gdzie w małych ośrodkach taka ilość uczniów 
jest mała, więc za zgodą samorządu takie klasy mogą być tworzone na poziomie jednego 
ucznia bądź dwóch uczniów. Dwoje, troje do pięciu uczniów, to już jest obligatoryjnie 
ustawowo zagwarantowane – to jest jedna rzecz. 
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 Następna rzecz. Szanowni państwo, te klasy mają liczyć po dwudziestu pięciu uczniów,  

a więc maksymalnie. To co nam, to jest wyraźnie napisane maksymalnie dwudziestu pięciu 
uczniów, do dwudziestu siedmiu, bo później już musi być nauczyciel asystent czyli 
dodatkowy nauczyciel w takiej klasie musi się znajdować – to jest, przypominam, nauczanie 
wczesnoszkolne. I teraz jest proszę państwa taka rzecz, proszę sobie zwrócić uwagę, że w 
klasie pierwszej „a” będzie ponad dwudziestu uczniów, być może nawet dwudziestu pięciu. 
Jest dwoje uczniów z orzeczeniem o … z orzeczeniami z poradni. Jak nauczyciel ma sobie 
poradzić edukując dwudziestu uczniów ponad i jeszcze edukując tych, którym powinien 
poświęcić jak najwięcej czasu. W takich klasach jest jeszcze jeden nauczyciel wspomagający 
bądź asystent, więc on jakby wykonuje tę pracę za tego nauczyciela bądź pomaga mu.  
Tu chodzi o dobro dzieci, tu nie chodzi … Wprowadzanie oszczędności w szkołach jest 
zabiegiem bardzo złym szczególnie jeśli to jest robione na młodym organizmie. Dlatego 
Szanowni państwo ja mam propozycję do państwa, złożę w tej chwili wniosek i zaproponuję 
pewne rozwiązanie, które pan Burmistrz może wykonać, bo wystarczy tylko nanieść małą 
autopoprawkę czyli aneks do projektu organizacyjnego. 

 Szanowni państwo, składam w tej chwili wniosek i panią Przewodniczącą proszę o poddanie 
pod głosowanie: 

 Radni Rady Miejskiej zwracają się do Burmistrza o podjęcie działań zmierzających do zmiany 
organizacji nauczania związanej z rozwiązaniem oddziału klasowego I „e” zapisanego  
w arkuszu organizacyjnym Szkoły Podstawowej nr 2 w Jelczu-Laskowicach na rok szkolny 
2016 / 2017 i wprowadzenie zmiany, których … zmian, których efektem będzie 
pozostawienie wszystkich oddziałów obecnych klas pierwszych na poziomie przyszłych 
oddziałów klas drugich w roku szkolnym 2016 / 2017. 

 Ogólnie mówiąc jest to powrót do stanu organizacji nauczania jaki obowiązywał w roku 
szkolnym 2015 / 2016. Biorąc ilość oddziałów na poziomie klas pierwszych i pozostawienie 
takiej samej organizacji w roku szkolnym 2016 / 17 na poziomie klas drugich. Czyli to co 
było w tej chwili, w tym roku szkolnym, bo rok szkolny – przypominam – obowiązuje do  
31 września 2016 roku, a więc jeszcze trwa, uczniowie są z klasami pierwszymi, więc 
pozostawienie tak jak w stanie nienaruszonym, czyli tak jakby de facto przechodziły te dzieci 
w normalnym roku szkolnym bez tych zmian, które zostały naniesione. Jest to zabieg, który 
nie zmienia jakby organizacji, nauczyciel pozostaje, klasy są mniej liczebne – przypominam, 
jest to nauczanie wczesnoszkolne.  

 Szanowni państwo, jeszcze na zakończenie, jesteśmy terenem bardzo atrakcyjnym z punktu 
widzenia migracji, osiedlania się. Dwudziestu pięciu uczniów to jest ten max. I teraz proszę 
sobie wyobrazić, że w roku szkolnym  przyjeżdża rodzina z dziećmi, które będą uczęszczały 
do klasy drugiej akurat z obwodu szkoły, klasy … Szkoły Podstawowej nr 2 i co wtedy? 
Będziemy rozwiązywać, czy będziemy dokoptowywać, zatrudniać nauczyciela asystenta? 
Szanowni państwo, sami sobie wprowadzamy w błąd. Oszczędności dla … na takich małych 
dzieciach uważam, że są niestosowne i proszę państwa o przegłosowanie wniosku. Niech 
Burmistrz odniesie się do prośby rodziców – o co jest tylko dwójka – tych rodziców jest  
o wiele, wiele więcej. Bardzo dziękuję. A panią Przewodniczącą proszę o przegłosowanie 
wniosku. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, ja stanowczo chcę zaprotestować, ponieważ nikt w tej 

gminie na dzieciach na pewno, od początku tej kadencji, nie oszczędza i nie będzie 
oszczędzał. Proszę zobaczyć na wydatki w budżecie na oświatę i wtedy państwo 
bezwzględnie się o tym przekonacie.  
Natomiast, proszę państwa, niestety ten wniosek, moim zdaniem, Rada nie może 
przegłosować, bo to nie jest kompetencja Rady. Poza tym radni nie wiedzą jakie są 
uwarunkowania ani w tej szkole, ani w każdej innej pozostałej, ponieważ musimy traktować 
wszystkich uczniów i wszystkie szkoły według tej samej reguły, bo wszystkie dzieci nasze są. 
Tak że proszę państwa, bezwzględnie naprawdę proszę i apeluję o rozwagę – to jest raz. Poza 
tym, panie radny, ja nie zamierzam odpowiadać z pana Putyrę, co on robił w tamtej kadencji, 
bo to naprawdę nie jest moja dzisiaj sprawa. Natomiast jeśli chodzi o klasę, pan znowu 
manipuluje pewnymi faktami, akurat w przypadku tej klasy będzie asystent nauczyciela, 
czyli dzieci, które mają orzeczenie tam się nic nie będzie złego działo, jak najbardziej pomoc 
pedagogiczna będzie zapewniona na właściwym poziomie. Niejednokrotnie o tym 
rozmawiałem z panią Dyrektor, pani Dyrektor jak najbardziej wykazuje wszelkie działania, 
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wszelką chęć żeby zabezpieczyć dobre funkcjonowanie tej klasy, jak w każdej innej szkole. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja mam takie pytanie do 
przedstawicieli rodziców, czy panowie, czy w innym gronie spotykaliście się, czy spotkaliście 
się z panem radnym Ireneuszem Stachnio i te sprawy były omawiane?  

 (…) 
 Ale ja pana nie pytam, ja zapytałam panów, panów rodziców. 
Pan Piotr Konefał -  a co to ma za znaczenie? Przepraszam … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę? 
Pan Piotr Konefał -  … a co to ma za znaczenie? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ma to takie znaczenie, że jesteśmy w punkcie Sprawy samorządowe. 

Ja zrobiłam wyjątek dla panów w dniu dzisiejszym, ponieważ istnieje Stanowisko Rady 
Miejskiej i o tym panom mówiłam za dziesięć dwunasta kiedy panowie przyszliście  
i zgłosiliście, że chcecie zabrać głos, że po wyczerpaniu całej procedury należy jakby zgłosić 
Przewodniczącej czy Przewodniczącemu Rady, że się chce na sesji zabrać głos. Więc myślę, 
że wyjątek zrobiłam, bo dowiedziałam się o tym za dziesięć dwunasta. Pan radny Stachnio 
miał bardzo długie przemówienie, wystąpienie w tym temacie i nawet ma przygotowany 
wniosek, więc domniemam, takie domniemanie, że no musieliście państwo rozmawiać  
i dlatego o to pytam. Nie dość, że wniosek jest taki, że ja go po konsultacji z panem radcą 
prawnym, zastanowię się czy go poddać pod głosowanie i po prostu stąd moje pytanie czy 
państwo wcześniej rozmawialiście. To nie jest ani złośliwość, bo pan Stachnio w ten sposób 
unika jakby tego, że ma możliwość jakby zabrania głosu w następnym punkcie Interpelacje  
i zapytania i no temat się rozwija niepotrzebnie jakby wydłużając różne rzeczy. Tak że stąd 
moje pytanie. Jeżeli pan by mi mógł udzielić odpowiedzi, to będę wdzięczna. 

Pan Piotr Konefał -  tak, rozmawialiśmy z radnym Stachnio. Natomiast ja bym się chciał odnieść jeszcze do 
informacji od pana Burmistrza jeśli chodzi o liczebność klas w poszczególnych szkołach, bo 
pan taki argument poruszył. Z tego co wiem, w pozostałych szkołach nie ma tak, że jest po 
dwadzieścia pięcioro dzieci w klasach. Szkoła w Oławie, np. tam są klasy po dwadzieścia 
dzieci. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Mam do pana uprzejme zapytanie. Czy w związku  
z wnioskiem, który postawił pan radny Stachnio i po wypowiedzi pana Burmistrza Szponara, 
z którą ja się akurat zgadzam, czy pan by mógł wypowiedzieć swoje zdanie na temat 
poddania wniosku tego pod głosowanie w dniu dzisiejszym na sesji Rady Miejskiej? 

Radca Prawny Andrzej Woźniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja na wstępie – oczywiście nie ad 
personam – chciałbym zwrócić uwagę, że na składanie wniosków jakichkolwiek tego typu no 
jest określony punkt w porządku obrad i on się nazywa – to jest punkt trzynasty dzisiejszej 
sesji – on się nazywa Wolne wnioski. I w tym punkcie porządku obrad każdemu z państwa, 
każdemu z radnych przysługuje uprawnienie do składania tego typu wniosków. Ja 
przysłuchiwałem się oczywiście temu co odczytał, temu wnioskowi, który odczytał pan 
radny Stachnio, no i też rzeczywiście tutaj zgadzam się z panem Burmistrzem Szponarem, że 
on wchodzi w zakresie kompetencji organu prowadzącego. Ale organem prowadzącym, 
zgodnie z systemem oświaty, akurat w tych sprawach, o których mówimy, jest Burmistrz. 
Tak że Rada tu nie może w żaden sposób władczo wkraczać w kompetencje, które 
zastrzeżone ustawowo są dla organu wykonawczego. Chciałbym tylko zwrócić na tę kwestię 
uwagę, bo to są kwestie takie typowo ustrojowe. Nie chciałbym wykładu oczywiście 
akademickiego tutaj robić, natomiast – mówię – jeżeli miało by być to stanowisko Rady, no to 
zmienia zupełnie sytuację. No ale radni powinni też być wcześniej poinformowani i powinno 
być to w taki sposób uzgodnione, a nie odczytywane na sesji no i czy Rada przyjmie, czy też 
nie. Mówię, ale to stanowisko – jeszcze raz chciałbym podkreślić – w tym zakresie, o którym 
mówimy, a konkretnie w tym stanie faktycznym, to te kwestie rzeczywiście należą do pana 
Burmistrza i tutaj, jakby tutaj decyzja Rady no będzie jedynie taką decyzją deklaratoryjną, no 
nie wiem, jakimś postulatem nic więcej. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Kamińska, pan radny Babski. 
Radna Joanna Kamińska – Szanowna Rado, ja chciałam tylko zaznaczyć jedną rzecz, że nawet głosując 

przy stanowisku, jeśli ma być to stanowisko Rady, to ja chciałabym wiedzieć nad czym 
głosuję, bo to … Ja przypuszczam, że … Bo gdyby dzisiaj trzeba było zagłosować nawet nad 
stanowiskiem, to ja nie będę brała udziału w tym głosowaniu i tylko dlatego, że nie znam 
sytuacji, a uważam, że Burmistrz, jak i pani Dyrektor, odpowiadając tak naprawdę … Bo ja 
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powiem państwu, że ja stałam w takiej samej sytuacji – jestem z Wójcic gdzie szkołę 
prowadzi Fundacja. I  tamtej kadencji nasza szkoła została zamknięta. Więc nie chcę tutaj 
absolutnie podejmować decyzji, czy nawet wyrażać swojego stanowiska nie znając sytuacji. 
Więc uważam, że nawet gdybyśmy chcieli jakieś stanowisko tutaj, no to, to myślę, że 
powinniśmy o tym być wcześniej też poinformowani żeby każdy z nas miał jakąś chwilę na 
przemyślenie. To nie może być … Bo ja jestem święcie przekonana, że jeśli ja dzisiaj nie 
zagłosuję czy tak, czy tak, to to potem zostanie użyte przeciwko nam. No niestety polityka 
tutaj działa doskonale. Więc to tylko tyle jeśli chodzi o tę kwestię. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Stachnio, pan radny Skrzydłowski  
i zgłaszam wniosek – po tych wypowiedziach – o zamknięcie dyskusji. Proszę uprzejmie, pan 
radny Stachnio. 

 Pan się zgłaszał wcześniej od pana Skrzydłowskiego, to w takiej kolejności … 
Radny Ireneusz Stachnio – dobrze. Pani Przewodnicząca, więc ja się … mamy prawo do wyrażania swoich 

opinii. Pan mecenas wyraził swoją opinię. Ale przypomnę panu mecenasowi, że wielokrotnie 
w tej kadencji pan mecenas przedstawiał inne stanowiska, gdzie treść, wstęp wniosku był 
identyczny z tym i wtedy pan mecenas mówił, że wniosek, każdy wniosek powinien być 
poddany pod głosowanie. Sprawa wniosku – pan mecenas słusznie zauważył, że jest punkt 
Wolne wnioski, oczywiście, że tak. Natomiast rodzice, przedstawiciele, panowie 
przedstawiciele rodziców, którzy tutaj przyszli, wydaje mi się, że powinni oczekiwać od nas 
pewnych działań i akurat w tym momencie można to zrobić tak aby sprawę zamknąć i nie 
powracać w kolejnych punktach do tej zmiany. Szanowni państwo, ja w takim bądź razie 
zmieniam wniosek na stanowisko jeśli ma to przeszkodzić w przyjęciu wniosku, bo pana 
opinia, pana mecenasa, jest tutaj jakby jednoznaczna. Ale sam powiedział, że jeśli jest to 
przedstawione jako stanowisko Rady Miejskiej i to w takim bądź razie może być, ponieważ 
stanowisko nie narzuca rozwiązań, więc zmieniam jakby status tego co przed chwilą 
przeczytałem i nie w formie wniosku Rady Miejskiej tylko proszę Szanownych radnych  
o przyjęcie zaprezentowanego wcześniej stanowiska radnych Rady Miejskiej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – a tak króciutko, w razie uzupełnienia dla pani radnej Kamińskiej.  Pani 

radna, jeżeli pani nie wie jak zagłosować w tej kwestii, potwierdzi pani, że była pani 
nieprzygotowana. Tutaj panowie wszystko przedstawili jaka jest sytuacja. Pani jest mamą 
również i proszę powiedzieć czy pani nie byłaby w takiej samej sytuacji gdyby pani córka 
płakała po nocach? 

 (…) 
 Panie Burmistrzu, nie populizm. Panie Burmistrzu, nie populizm. 
 Czy pani córka, gdyby płakała po nocach, to nie wiedziałaby pani jak zagłosować w dalszym 

ciągu? Ja myślę, że pani sobie świetnie zdaje sprawę tylko nie może pani zagłosować. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką serdeczną prośbę, rodzice tutaj przyszli 
w określonej intencji. Ja myślę, że chyba nie o to panom chodziło żeby się taka burza wokół 
tego rozpętała. Są stałe komisje Rady Miejskiej, jest tutaj Przewodniczący Komisji pan radny 
Tadeusz Babski. Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia. Czy na forum tej Komisji ta 
sprawa była omawiana? Czy rodzice trafili do Komisji? 

 Proszę państwa, ja powiem tak, jeżeli byśmy chcieli sprawę wcześniej poruszyć, załatwić itd., 
to są formalne organa tutaj, które się tym mogą zająć. Stawianie radnych Rady Miejskiej 
przed  takim faktem, że w dniu dzisiejszym składamy wniosek, a jak nie to zmieniamy na 
stanowisko Rady Miejskiej, to jest nie w porządku wobec całej Rady, bo się nie można 
kreować na kogoś dobrego wobec rodziców, a całą Radę stawiać jakby pod takim kątem, że 
to ta zła Rada, część nie chce. Proszę państwa, nie znaliśmy dokładnie sytuacji, nie jesteśmy – 
tak jak tutaj już padło jest organ prowadzący, którym jest Burmistrz. Rada Miejska nie 
zajmuje się wszystkimi, są pewne kompetencje przynależne Burmistrzowi i przynależne 
Radzie, to o czym mówił dzisiaj pan mecenas. I proszę państwa, no po prostu wydaje mi się, 
że załatwienie tej sprawy no poszło nie w tym kierunku, w którym powinno pójść. 

 Tak jak pani radna Kamińska powiedziała, my nie znamy do końca tej sprawy dokładnie. 
Sprawy oświatowe są sprawami trudnymi. Są tutaj na sali dyrektorzy szkół, są radni, którzy 
są nauczycielami, którzy są w tej materii lepiej obeznani. Ja jestem z wykształcenia 
administratywistką, magistrem administracji, ja się niekoniecznie muszę bardzo dobrze znać 
na sprawach oświatowych. I dlatego proszę państwa, ja w tej chwili, po tym co powiedział 
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pan mecenas, nie widzę możliwości poddania tego jako wniosek. Pan mecenas się odniósł 
również, że w Wolnych wnioskach ewentualnie można by było do tematu powrócić. Ja  
w przerwie, którą ogłoszę, skonsultuję się jeszcze z panem mecenasem. Natomiast, proszę 
państwa myślę, że to chyba nie o to nam wszystkim chodziło. I odwoływanie się, bo 
większość z nas, czy wszyscy siedzący na tej sali mają dzieci, że dziecko jakby płakało. Proszę 
państwa, no każdy z nas ma serce, każdy, czy większość z nas siedzących na tej sali jest 
rodzicem, no i każdy taką sytuację rozumie. Tak że my nie jesteśmy bezduszną częścią Rady, 
którą pan Ireneusz Stachnio nas tak chyba usiłuje przedstawić. Tak że proszę państwa, 
naprawdę myślę, że nie powinno to się znaleźć w takim wymiarze tutaj na tej sali.  
W tej chwili ogłaszam 15 minut przerwy. 

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, czy ja mogę dodać coś do pani wypowiedzi? Bo sprawa 
była poruszana … 

 
Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy w obradach XXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – witam państwa ponownie po przerwie. Przed przerwą udzieliłam 

głosu panu radnemu Stachnio i panu radnemu Skrzydłowskiemu i powiedziałam, że po tych 
dwóch wypowiedziach składam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.  
Pan … Czy ja mogę podsumować to co się działo do tej pory? Pan radny Stachnio złożył 
wniosek, który po namyśle, po wypowiedzi pana mecenasa powiedział, że to nie będzie 
wniosek tylko będzie to stanowisko. Powrócimy do tej sprawy w punkcie Wolne wnioski tak 
jak mówił o tym pan mecenas, że jest to odpowiedni moment na to żeby tym się ewentualnie 
zająć. Natomiast ja chciałam państwu uświadomić taką rzecz, że Rada Miejska jakby nie 
wiem jaką tutaj wypracowała opinię czy stanowisko, to Rada nie ma kompetencji w tym 
zakresie żeby narzucać coś Burmistrzowi, który jest odpowiedzialny za oświatę i pani 
Dyrektor Szkoły. Rada nie jest powołana do tego aby organizować w ten sposób pracę 
dyrektorowi szkoły. Proszę państwa, ja mogę tylko apelować do pana radnego Stachnio żeby 
po prostu nie zaskakiwał Rady w taki sposób i żebyśmy wszyscy byli przygotowani do tego  
o czym chcemy rozmawiać. Ja rozumiem rodziców, rozumiem ich niepokój. I proszę w tej 
chwili, po tym wszystkim co powiedziałam, postawiłam wcześniej wniosek formalny  
o zamknięcie dyskusji. Zwracam się do państwa radnych z pytaniem, kto z państwa radnych 
jest za tym wnioskiem proszę o podniesienie ręki: 
 
za   -           15 
przeciw  - 3 
wstrzymało się - 0 
 
- wniosek został przyjęty – 
 
Proszę państwa, jesteśmy nadal w punkcie Sprawy samorządowe. Czy przewodniczący 
zarządów osiedli, czy sołtysi, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos?  
Jest tutaj z nami pani sołtys, która nam rozdała zaproszenia. Nie będę pani wyręczać. 
Natomiast serdecznie dziękujemy za zaproszenie na festyn, a Biesiadę Wiejską w Kopalinie 
06 sierpnia – to już wszystkim ogłosiłam. 
Proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
Proszę panów radnych, w następnym punkcie, do którego za chwilkę przejdziemy, jeżeli 
panowie się będziecie nadal zgłaszać, to udzielę wam głosu. 
Punkt Sprawy samorządowe uważam za wyczerpany. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt szósty … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, trzymaliśmy tak długo ręce. Chcieliśmy uzupełnić pani 

wypowiedź, niestety pani nam to uniemożliwiła. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt szósty: Interpelacje i zapytania. 
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 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – wracając jeszcze do poprzedniego tematu. Na ostatniej sesji Rady 

Miejskiej pan radny Jacek Hełka zgłosił wniosek o zmianę budżetową – pani Przewodnicząca 
– z rękawa, gdzie zaskoczył wszystkich radnych, wszyscy razem zagłosowaliście 
jednogłośnie, gdzie nie byliśmy przygotowani … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale proszę mi pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale pani Przewodnicząca, proszę mi nie przerywać … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jesteśmy w punkcie … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale proszę mi nie przerywać … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … Interpelacje i zapytania … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, kultura osobista wymaga tego, że się nie przerywa 

drugiej osobie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to są interpelacje i zapytania do Burmistrza. Jeżeli ma pan zapytanie 

lub interpelacje do pana Burmistrza … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. Panie Burmistrzu mam pytanie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … proszę o pytanie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pytanie do Burmistrza Szponara. Panie Burmistrzu, na ostatniej sesji 

Rady Miejskiej pan radny Jacek Hełka zgłosił zmianę budżetową, która była wyjęta z rękawa 
i proszę powiedzieć czy to nie było narzucenie woli Burmistrzowi? Proszę odpowiedzieć na 
pytanie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, prawdą jest to, że pan radny 

Hełka złożył taki wniosek. I drugą prawdą jest, kolejną prawdą po tej pierwszej jest to, że 
Burmistrz przyjął ten wniosek i zgłosił go do Rady, bo tylko Burmistrz ma prawo składania 
takich wniosków proszę państwa. Jeżeli Burmistrz nie przyjmie takiego wniosku i nie 
wystąpi do państwa, Rada nie ma prawa dokonywania jakichkolwiek zmian. I trzeba, tak jak 
powiedziałem, prawie dwa lata mija, uczyć się, uczyć się, najlepiej ze zrozumieniem czytać. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, a nie przypominam sobie żeby to pan składał ten 

wniosek, tylko ten wniosek składał radny Hełka. Więc proszę się uczyć słuchać. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy w punkcie Interpelacje i zapytania ktoś z 

państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Panie radny Skrzydłowski, pan dwa razy się już 
zgłaszał. 

 (…) 
 Ad vocem do czego? Do … Ale pan przed chwilą miał głos. 
 (…) 
 Ale ad vocem do kogo? 
 (…) 
 Panie Stachnio, wie pan co? Ja po prostu patrzę, wie pan, tak na to co pan wyprawia i nie 

wiem czy to śmiać się czy to, jak to skomentować. To jest po prostu żałosne. 
 Proszę państwa, czy w punkcie Interpelacje i zapytania ktoś z państwa chciałby jeszcze 

zabrać głos? Pani Krystyna Dekret – proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, Szanowna Rado, pani Przewodnicząca, to co ja 

widzę, co się tutaj wyrabia odkąd jesteście przy władzy to jest wstyd. Radni mają … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna, czy pani chce zadać (…)  interpelację? 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – już mówię konkretnie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czego pani sięga do polityki … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca, pani nie umie poprowadzić se … 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnej Walentynie Krystynie Dekret. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę państwa, Szanowni państwo, pan radny 

Dzwonek – oddaję panu głos. 
Radny Tadeusz Dzwonek – dziękuję pani Przewodnicząca. Składam wniosek o zakończenie dyskusji. To 

jest pyskówka nie dyskusja. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, nie będziemy w takiej atmosferze obradować. Ja nie 

pozwolę na taki poziom, który tutaj trójka radnych nam chce narzucić. To jest żałosne  
i karygodne. I państwo powinniście się zastanowić nad swoją postawą.  

 Wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Kto z państwa radnych jest za zamknięciem 
dyskusji. Kto z państwa radnych jest za zamknięciem dyskusji … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani przewodnicząca, ja mam wniosek od mieszkańców do odczytania na 
tej sesji … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … proszę o podniesienie ręki: 
 
 za           -           15 
 przeciw  - 3  
 wstrzymało się - 0 
 
 - wniosek został przyjęty -  
 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – a czy naprawdę pani nie interesuje …  
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Krzysztofowi Skrzydłowskiemu. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo, w punkcie szóstym zakończyła się … zakończył się 

ten punkt głosowaniem. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  punkt siódmy: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta  

i gminy na 2016 rok. 
 Czy w tym punkcie proszę państwa, czy pani Skarbnik ma jakieś autopoprawki? Nie ma. 

Proszę państwa, składam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 7 do 
punktu nr 9 włącznie. Kto z państwa radnych jest za takim wnioskiem proszę o podniesienie 
ręki: 

 
 za - 18 (jednogłośnie) 
 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Przechodzimy do punktu siódmego: Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta  

i gminy na 2016 rok. 
Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tym temacie? Nie widzę. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmian budżetu miasta  
i gminy na 2016 rok proszę o podniesienie ręki: 
 
za - 18 (jednogłośnie) 
 
- uchwała została podjęta – 

 
UCHWAŁA NR XXII.190.2016 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 
z dnia 28 lipca 2016 roku 

 
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  punkt ósmy: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2016-2022. 
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 Czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 Przechodzimy do głosowania. 
 Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki: 
 

za - 18 (jednogłośnie) 
 
- uchwała została podjęta – 

 
UCHWAŁA NR XXII.191.2016 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 
z dnia 28 lipca 2016 roku 

 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice 

na lata 2016-2022. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  punkt dziewiąty: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 29 lipca 2011r. w sprawie Statutu Gminy Jelcz-
Laskowice. 

 Czy w tej sprawie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 Przechodzimy do głosowania. 
 Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki: 
 

za - 18 (jednogłośnie) 
 
- uchwała została podjęta – 

 
UCHWAŁA NR XXII.192.2016 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 
z dnia 28 lipca 2016 roku 

 
w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach nr XIII.81.2011  

z dnia 29 lipca 2011r. w sprawie Statutu Gminy Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt dziesiąty: Informacja na temat opieki zdrowotnej na terenie 

gminy Jelcz-Laskowice. 
 W materiałach na sesję państwo otrzymaliście taką informację. Jest obecny na naszej sesji 

pan Prezes Janusz Bolanowski. Może państwo chcecie skorzystać z tej obecności, zadać panu 
Prezesowi jakieś pytania – proszę bardzo.  

 Nie widzę. Dziękuję bardzo. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt jedenasty: Informacja dotycząca współpracy z miastami 

partnerskimi. 
 Również informacja na ten temat była w materiałach na sesję. 
 Zgłasza się pan radny Krzysztof Skrzydłowski. Oddaję panu głos – proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Tutaj w materiałach widzimy w 

punkcie siódmym: - cytat – „W 44-osobowej delegacji z Jelcza-Laskowic uczestniczyła 
reprezentacja sołectwa Biskupice Oławskie (20 osób) oraz chór dziecięcy „Canzonetta”  
z Minkowic Oławskich (18 osób). Dzieci wystąpiły na miejskiej scenie w strojach ludowych 
wzbudzając aplauz publiczności.” 
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 Niejednokrotnie te dzieci na występach oglądaliśmy w naszej gminie. Jesteśmy dumni, że 

mamy taki chór. 
 Panie Burmistrzu – pytanie do Burmistrza Szponara – czy to prawda, że uciął pan połowę 

godzin temu chórowi z dwunastu do sześciu?  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, nigdy w życiu nikomu niczego nie uciąłem tym 

bardziej chórowi. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – czy ograniczył pan ten chór z dwunastu do sześciu godzin? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – również nikomu niczego nie ograniczałem. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dobrze. Myślę, że odpowiedź jest jasna i dobrze .. świetnie sobie zdajemy 

sprawę, że to pan zrobił. 
 Drugie moje pytanie. Jakie jest kryterium doboru osób uczęszczających w delegacje? 

 I proszę mi powiedzieć dlaczego tutaj ukryliście koszty waszych prywatnych wycieczek 
tam? Czemu nie pokazaliście nam ile to wszystko kosztuje ? Bo robiliście w naszej gminie 
koszty … oszczędności kosztem dzieci, a jeździcie sobie szanowni państwo na wycieczki, na 
Ukrainę, na Niemcy. 

 Pani Przewodnicząca Bejda chciałem się zapytać co pani załatwiła na tych wycieczkach, bo 
pani bardzo często na nią uczęszcza? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pierwsze pan Burmistrz Romuald Piórko – bardzo proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, trudno sobie wyobrazić, że 

jeżeli Przewodniczący Rady Miejskiej Gudensbergu zaprasza panią Przewodniczącą to w to 
miejsce pojedzie radny Skrzydłowski – no nie rozśmieszajcie mnie proszę państwa. Trudno 
sobie, proszę państwa, wyobrazić, że jeżeli jedzie oficjalna delegacja z gminy Jelcz-Laskowice 
to przewodniczący … na czele delegacji będzie stał … - nie będę mówił nazwiska. Powinien 
stać Burmistrz albo zastępca. Ba, mówimy o współpracy. Ja rozumiem, że pewne pojęcia dla 
tej trójki ludzi, bo o uchodźcach żeśmy mówili, o przyjmowaniu i tak dalej, Ukraińców. Tu 
radny Stachnio tak pięknie mówił, że trzeba przyjąć. A my dzisiaj wyjeżdżając, mając 
kontakty … Ale jeżeli nie będziecie radni słuchać to nie będziecie wiedzieli o czym mówię. 

 I tak ładnie mówiliście, a jak przychodzi do momentu sprawdzam – o, to zupełnie inaczej 
wygląda. I po to są kontakty: Gudensbergu, Jelcza-Laskowic i Szczyrca żeby Ukrainę 
asymilować, przyciągać do Europy i to ma na celu. To samo na celu ma Burmistrz 
Gudnesbergu, który pomaga Ukrainie znacznie więcej, bo ma takie możliwości. Natomiast wy 
wszystko torpedujecie dla torpedowania, bo dla was nieistotne człowiek, maszyna, ryba – nie 
ma to żadnego znaczenia. Tylko potraficie pięknie gadać, populistycznie, opowiadać bzdury.  
I to co powiedziałem, trudno się dziwić, że jak tak się zachowujecie to wstyd was wypuścić za 
granicę. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę państwa, bardzo proszę o spokój. Ja widzę 
podniesione ręce. Panie radny Skrzydłowski, widzę pana podniesioną rękę. Widzę pana 
Stachnio podniesioną rękę, widzę pani Dekret i bardzo proszę na chwileczkę te ręce opuścić 
żeby państwa nie bolały ręce. 

 Natomiast gwoli tego … Panie radny Skrzydłowski, chciałabym panu odpowiedzieć po części 
na pytanie, które pan zadał. 

 Proszę państwa w tej informacji, którą państwo macie przed sobą, gdzie jest fotografia chóru 
i zespołu tanecznego z Minkowic Oławskich, chóru „Canzonetta”, chciałabym poinformować 
wszystkich radnych, ale oczywiście pana Skrzydłowskiego, który zadał to pytanie, że ta 
wizyta w Gudensbergu zaowocowała tym, że właśnie dla chóru – nie wiem czy już zostały 
zwiększone godziny, czy zostaną zwiększone. W każdym razie Burmistrz Szczęśniak  
w rozmowie ze mną i w rozmowie z panią dyrygent Rzempołuch powiedział o tym. Były 
również deklaracje ze strony pana Burmistrza Szczęśniaka, że zostanie udzielona temu 
chórowi, który jest, proszę państwa to są dzieci i młodzież, które w przepiękny sposób 
reprezentują naszą gminę na zewnątrz. Te stroje przepiękne, które te dzieci mają to są stroje 
wypożyczone. Deklaracja Burmistrza była odnośnie właśnie systematycznego jakby, takiej 
jakby akcji żeby takie stroje dla chóru zakupić. I bardzo były pozytywne te rozmowy. Pani 
Rzempołuch serdecznie dziękowała za zainteresowanie i za taki obrót jakby sytuacji. Ten 
chór ma repertuar wszechstronny, poprzez ludowe pieśni i tańce, przez muzykę jazzową  
i naprawdę w tym Gudensbergu zrobił bardzo dobre wrażenie. 

 Jeżeli chodzi o tę wizytę to były również: pani radna Kowalenko i pani radna Sypek i mogą 
potwierdzić moje słowa jeżeli chodzi o Radę. 
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 Tak że odnośnie chóru i tego, że jakby nie ma zainteresowania tym, to zarzut jest nietrafiony 

zupełnie. 
 Natomiast, proszę państwa, nie ma się co do odwoływać jakby do poprzedniej kadencji, bo 

tak jak pan Burmistrz tutaj wcześniej powiedział nie on bierze odpowiedzialność za to co się 
działo wcześniej, jest kontynuacja władzy. Natomiast powiem tak, pan Stachnio był  
w ubiegłej kadencji radnym i słyszał moją deklarację na sesji, że ja nie pojadę na żaden 
wyjazd w ubiegłej kadencji i to moje były słowa, że pan Burmistrz wcześniejszy zrobił biuro 
podróży sobie jeżeli chodzi o te wyjazdy. Pan powtarza te moje słowa teraz. 

 (…) 
 Proszę pana, chcę panu powiedzieć, że ja byłam trzykrotnie w Gudensbergu: w ubiegłym 

roku w maju, w ubiegłym roku we wrześniu i w tym roku w maju na zaproszenie 
Przewodniczącego Rady pana Waltera Pipera i na zaproszenie pana Burmistrza Franka i to 
są jedyne moje wyjazdy jeżeli chodzi o wyjazdy służbowe. 

 Zwróciłam się do Burmistrza o podanie mi informacji kto w ubiegłej kadencji, kiedy i w jakim 
celu jeździł na wyjazdy i to będzie chyba porównanie znaczące. 

 Pana pytanie co ja załatwiłam, to ja już panu odpowiadam co ja załatwiłam. Siedzieliśmy 
przy wspólnym stole z władzami Gudensbergu i omawialiśmy szczegóły współpracy 
kulturalno–oświatowo-sportowej i te ustalenia są realizowane. Ten projekt, który się odbył, 
gdzie przyjechali artyści do naszego … na nasze zaproszenie, to jest dzięki takim ustaleniom. 
Tak że, proszę pana, nie jeżdżę tam żeby, według pana koncepcji, ale każdy sądzi według 
siebie, chyba się tam bawić. Załatwialiśmy sprawy, omawialiśmy sprawy współpracy  
w zakresie, o którym przed chwilą powiedziałam. I proszę państwa uważam, że to jest na 
skraju bezczelności jeżeli akurat mnie się zarzuca tego typu sprawy. I ja tylko, kiedy uzyskam 
informację od pani Skarbnik, bo do pani Skarbnik zostało to pismo przekierowane przez 
Burmistrza, to ja upublicznię tę informację kto gdzie jeździł w ubiegłej kadencji i kto jeździł 
w tej kadencji. Natomiast, proszę państwa, powiedziałam kiedyś, że po kolei wszyscy radni 
będą zapraszani do wyjazdów. Zaproszenia były kierowane jeszcze do kilku osób, którym 
akurat nie pasował ten termin. Natomiast, proszę państwa, no bardzo mi jest przykro, ale 
jeżeli państwo się w ten sposób zachowujecie, to naprawdę nie wiem, to nie leży w mojej 
gestii tutaj decyduje Burmistrz, ale nie wiem czy będzie możliwy państwa wyjazd no 
gdziekolwiek, nie wiem.  

 Proszę państwa, ja mam tyle do powiedzenia. I to zawsze budzi emocje, bo to są wyjazdy, bo 
to się jedzie w jakieś fajne miejsce. Proszę państwa, jedzie się dziewięć do dwunastu godzin  
i się jest, tam na miejscu, dwa dni i się jedzie z powrotem 12 godzin, więc proszę państwa, to 
nie jest rozrywka nie wiadomo jaka, to też trzeba mieć – że tak powiem – no chcieć tam 
pojechać żeby te wszystkie trudy podróży wytrzymać. Dziękuję bardzo. 

 Pan radny Skrzydłowski – proszę. Przepraszam, pan Burmistrz się wcześniej zgłaszał. Poza 
kolejnością ma prawo do głosu. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Wysoka Rado, chciałbym tutaj bezwzględnie potwierdzić słowa pani 
Przewodniczącej co do faktycznie działań ze strony Burmistrza. Tak jak wcześniej 
zażartowałem, nie dość, że nic nie zostało obcięte, a wręcz przeciwnie szukamy teraz 
możliwości żeby ilość godzin dla chóru z Minkowic zwiększyć i oczywiście na ile to jest 
możliwe doposażyć ich w odpowiednie stroje. Natomiast, proszę państwa, no nie mogę 
jednak nie odnieść się do tamtej kadencji i do stwierdzenia „prywatne wycieczki”, bo no 
myślę, że mógłbym się pokusić żeby tak określić te wyjazdy w poprzedniej kadencji,  
a szczególnie z udziałem panów kolegi. Ja, dla porównania, powiem tak, w nowej kadencji 
czyli w 2014 roku wydatki promocji w dziale Międzynarodowa współpraca partnerska 
wyniosła przeszło 27.000. W 2016 – 28.000 przy tak rozbudowanej formie i przy wyjazdach 
tak dużej grupy mieszkańców gminy Jelcz-Laskowice. Mieszkańców - jeszcze raz podkreślę. 
Natomiast sięgając tylko do 2014 roku wydatki na tę współpracę wynosiły ponad 100.000. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, takie pierwsze pytanie. W takim układzie ile w tym 

momencie chór ma godzin ? – to zaraz mi pan odpowie. 
 A odnosząc się do wypowiedzi pani Przewodniczącej, pani Przewodnicząca, bo pani na dobrą 

sprawę w dalszym ciągu nie odpowiedziała mi na pytanie jakie to było kryterium tego 
wyboru. Bo jak dobrze wiemy, tutaj czytałem w protokołach, że w tamtej kadencji pani 
również zadawała takie pytania, bo była pani tym oburzona – prawda? Więc tutaj pani mi nie 
odpowiedziała. 
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 A trzecie, tutaj, panie Burmistrzu proszę powiedzieć jacy radni jeździli w tamtej kadencji? Bo 

wydaje mi się, że to jeździli radni, którzy dzisiaj są w koalicji pod pana rządami. Dziękuję. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca powiedziała, że sprawdzi i tę informację 

udostępni. Ale ja miałem na myśli nie tylko radnych, również i funkcyjnych. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – a chór ile godzin ma panie Burmistrzu? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – (…) sprawdzę, ponieważ tak się składa, że chór nie ma godzin jako  

w siatce godzin szkolnych. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to ja panu odpowiem, miał dwanaście a pan zrobił sześć. Dziękuję. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, nie będę polemizował, ale pan radny po raz kolejny 

mija się z prawdą – mówiąc bardzo dyplomatycznie. Szczególnie … dobra … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, pan radny Tadeusz Babski – proszę. 
 (…) 
 Przepraszam panie Tadeuszu, pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – chciałem się odnieść do wypowiedzi Burmistrzów. Panie Burmistrzu Szponar, 

pan powiedział „koledzy jeździli” – ja nie byłem ani razu na takiej wycieczce w poprzedniej 
kadencji. A radny Skrzydłowski nie był wtedy radnym tak jak radna Dekret. Natomiast tak, 
jeździli radni z pana koalicji. 

 Natomiast, panie Burmistrzu Piórko, stanowisko Burmistrza zobowiązuje do pewnych 
wypowiedzi, także do kultury wypowiedzi. Zaraz także powiem o śmiechu. 

 Szanowny panie Burmistrzu, Polacy, o których mówiłem, to nie są Ukraińcy, to są Polacy  
z Mariupola, którzy tam mieszkają. Przypomnę panu, że w II Rzeczypospolitej to były ziemie 
polskie. I razem, wspólnie z narodem Ukraińskim, z innymi narodami, które stanowiły wtedy 
mniejszość, egzystowaliśmy razem. Więc proszę dokładniej używać tego, słów, które ja 
mówiłem. 

 A odnosząc się do pana wypowiedzi na mój temat i epitetów, szyderstw – stanowisko 
zobowiązuje panie Burmistrzu, więc proszę troszeczkę o więcej kultury. Natomiast państwa 
śmiechy świadczą tylko o państwa frustracji. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, zgadzam się w stu 

procentach z panem radnym Stachnio. Praca jako nauczyciel powinna świecić przykładem, 
Burmistrza niekoniecznie, ale nauczyciela tak – co widać z resztą. 

 Dalej, chciałem powiedzieć jeszcze jedno, że Polacy na Ukrainie tam, do których jeżdżą – ja 
nie byłem jeszcze, a się wybieram we wrześniu, tak jak ktoś ciekawy to żeby wiedział. 
Natomiast jest tu pan Starczewski, który organizuje – państwo żeście jako radni dokładali się 
w okolicach świąt do wyjazdu do Szczyrca z prezentami dla dzieci. Sobie przypomnieć tam są 
też Polacy. Ba, a Ukraińcy to nie są ludzie? To są też ludzie. I to co powiedziałem, powtórzę 
jeszcze raz, po to jest ta współpraca żeby asymilować Ukrainę do Europy, żeby nie uciekała 
na wschód i tego się … tego powinniśmy wszyscy się tego trzymać i temu wszyscy 
powinniśmy kibicować. No niestety akurat jest tak jak jest. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tadeusz Babski. 
 (…) 
 Pani radna Dekret. Przepraszam panie Tadeuszu. Proszę uprzejmie. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, ja się odniosę do pana wypowiedzi i do pani 

Przewodniczącej. Ja poproszę o jedno, jaki koszt, ile te wycieczki naszą Gminę kosztują? – to 
jest jedno pytanie. I proszę państwa, panie Burmistrzu, pani Przewodnicząca, proszę się 
zająć własnym podwórkiem. Nasze dzieci nie mają klas, nasze dzieci nie mają gdzie się uczyć. 
Robi się wielkie molochy. A my się zajmujemy problemem Ukrainy, gdzie my mamy swój 
problem na własnym podwórku i siedzą tu rodzice! O to chodzi?! I to jest żenada, i to jest 
wstyd! I panie Burmistrzu, pan tu … nie nadaje się pan na tutaj na zastępcę burmistrza. Pan 
powinien po prostu zrezygnować taka jest prawda o panu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Dekret … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – pierwszy raz podniosłam (…) głos … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Dekret, pani już nie raz podnosiła głos … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – … bo pani (…) niech pani mi nie wyrabia opinii (…) 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnej Walentynie Krystynie Dekret. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja jeszcze raz chciałabym państwu coś powiedzieć – już oddaję głos 

panu Burmistrzowi. Proszę państwa, z tej sesji powstaje protokół – wszyscy chyba sobie 
zdajecie państwo sprawę z tego. Jak, przy takim przekrzykiwaniu się i wzajemnym 
wchodzeniu sobie w słowo, ma powstać protokół? To jest bardzo trudne zadanie. Więc ja 
apeluję, jeżeli ktoś mówi i po prostu należy nie przerywać, należy no respektować pewne 
reguły tutaj, które obowiązują. Podstawową regułą jest to, że obrady prowadzi 
przewodnicząca/przewodniczący rady miejskiej. No niektóre osoby nie mogą się z tym 
pogodzić, no każdy by chyba chciał prowadzić z tych osób. No przykro mi bardzo, jedna jest 
osoba, która prowadzi i należy się z tym, do tego dostosować. 

 Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, wczoraj przyjechał Papież  

i mówił o pomocy, o przyjmowaniu uchodźców, a wy się uważacie za katolików, za 
chrześcijan, składacie rączki, ale takich nie można – tylko tyle hipokryzji. 

 Natomiast całe szczęście, że to Burmistrz powołuje zastępców, a nie radna Dekret. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, zgłaszał się pan radny Babski – bardzo proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca – przepraszam – Wysoka Rado, dużo mówimy teraz  

o współpracy i zacieśnieniu współpracy z miastem partnerskim w Szczyrcu. Tak sięgając do 
informacji o współpracy z miastami partnerskimi, to tylko mogę ubolewać, że bardzo mało 
jest informacji na temat – w tych naszych informacjach – o ogromnym wysiłku Sołectwa 
biskupickiego na rzecz pozyskiwania funduszy i współpracy z miastem Szczyrec. Chciałbym 
podkreślić nie z Ukraińcami, to co pan radny Stachnio powiedział, ale z Polakami, którzy tam 
mieszkają, z Polakami, którzy tu mieszkają. Tak się złożyła historia, że nie wszyscy mogli po 
drugiej wojnie światowej wrócić, ale jest czas na naprawienie tych krzywd, stąd ta ścisła 
współpraca z miastem Szczyrec. I tutaj ukłon wobec Rady Sołeckiej, wobec Sołtysa Marka 
Starczewskiego, ale też i pani Dyrektor Doroty Miś, która przy współpracy z Radą Sołecką 
wiele imprez charytatywnych w ciągu roku organizują, gdzie zbierają środki na rzecz Polonii, 
Polonii zamieszkałej w okolicach miasta Szczyrec – ogromny wysiłek. I tutaj warto byłoby 
jeszcze bardziej podkreślić ile tych imprez ta Rada Sołecka zorganizowała na rzecz 
wspólnoty ukraińskiej, czy polsko-ukraińskiej. Ja bym tak nie dzielił, że to Polacy, Ukraińcy, 
czy odwrotnie. Proszę państwa, nie ma u nas w gminie wioski gdzie ktoś z naszych bliskich 
znajomych nie pozostawił tam swoich znajomych, rodzinę, wujków, dziadków. Każdy 
praktycznie z nas miał tam lub ma kogoś z rodziny dlatego wolałbym nie dzielić my – wy. 
Wszystkim trzeba  pomagać, czy to na wschodzie, czy na zachodzie. Ale jeszcze raz chciałbym 
podkreślić, rola Sołectwa biskupickiego na rzecz pomocy, głównie pomocy materialnej 
tamtemu środowiskowi. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Bar. 
Radna Marzena Bar – pani Przewodnicząca, Szanowni panowie burmistrzowie, chciałam złożyć wniosek  

o zamknięcie tej dyskusji. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, padł formalny wniosek o zamknięcie dyskusji. Kto  

z państwa radnych jest za zamknięciem dyskusji proszę o podniesienie ręki: 
 
 za           -           15 
 przeciw  - 3  
 wstrzymało się - 0 
 
 - wniosek został przyjęty -  
 
 Proszę państwa, przechodzimy do punktu dwunastego. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za II kwartał 

2016 roku. 
 Oddaję głos panu Burmistrzowi Romualdowi Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, Informacja dotycząca 

realizacji uchwał Rady Miejskiej podjętych w II kwartale br. I tak: 
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 uchwała – po kolei będę jechał, czytał - uchwalenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Miłocice, gmina 
Jelcz-Laskowice, zwanego „MPZP Miłocice Zachód” – został plan opublikowany, jest 
w trakcie realizacji; 

 kolejna uchwała to również uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Minkowice Oławskie, gmina Jelcz-
Laskowice, zwanego „MPZP Minkowice Oławskie A1” – jest opublikowany, w trakcie 
realizacji; 

 kolejna uchwała dotyczy również uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Dziuplina, gmina Jelcz-Laskowice, 
zwanego „MPZP Dziuplina III” – również ten, ta uchwała jest opublikowana, plan jest 
w trakcie realizacji; 

 kolejna uchwała, to zmiana budżetu miasta i gminy na 2016 rok – jest realizowana; 
 również na sesji – to mówimy o sesji 27 kwietnia – zmiana Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy na lata 2016 – 2022 – jest realizowana; 
 kolejna uchwała z 27 kwietnia - ustalenie zasad wynajmowania lokali wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jelcz-Laskowice –została opublikowana i jest 
w realizacji; 

 kolejna uchwała to jest zmiana uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 
28 października 2015 roku – zrealizowana; 

 i kolejna uchwała – to już uchwała podjęta przez Radę w dniu, na sesji 25 maja – 
zmiany w budżecie miasta i gminy na 2016 rok – realizowana; 

 kolejna uchwała, jest to zmiana uchwały Rady Miejskiej Jelcza-Laskowic z dnia  
30 maja 2014 w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de 
minimis dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice – uchwała została opublikowana i jest obowiązująca,  
w trakcie realizacji; 

 kolejna uchwała, też z 25 maja, przyjęcie lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice – uchwała jest w realizacji; 

 i również 25 maja uchwała - przyjęcie Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2016 – 2020 – uchwała 
została opublikowana, jest w trakcie realizacji; 

 kolejne uchwały to są uchwały podjęte na sesji 24 czerwca, i tak: uchwalenie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego  
w obrębie Miłoszyce gm. Jelcz-Laskowice - "MPZP Miłoszyce- Wrocławska" – 
uchwała została opublikowana i jest w trakcie realizacji; 

 kolejna uchwała z 24 czerwca to jest uchwalenie Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Jelcz-Laskowice – uchwała także opublikowana,  
w trakcie realizacji; 

 jak również kolejna uchwała z 24 czerwca, to jest szczegółowego … dotyczy 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,  
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi – uchwała została opublikowana, jest obowiązująca  
i realizowana; 

 kolejna uchwała to jest, dotyczy szczegółowych warunków realizacji lokalnego 
programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych  
i gimnazjalnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice – opublikowana, w trakcie realizacji; 

 i kolejna uchwała z 24 czerwca 2016, zmiana budżetu miasta i gminy na 2016 rok – 
jest realizowana; 

 kolejna uchwała dotyczy przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Mikołaja Biskupa w Miłoszycach na dofinansowanie remontu zabytkowego kościoła 
– uchwała jest w realizacji; 

 kolejna uchwała, też z 24 czerwca, jest to uchwała dotycząca upoważnienia 
Burmistrza Jelcza-Laskowic do zawarcia porozumienia z Wójtem Gmina Oława  
w sprawie kierowania mieszkańców gminy Jelcz-Laskowice do Środowiskowego 
Domu Pomocy … Samopomocy w Oleśnicy Małej – uchwała jest realizowana. Jest 
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przygotowane porozumienie, będzie podpisane bodajże 01 sierpnia i już nasi 
mieszkańcy będą mogli korzystać z tego Domu; 

 kolejna uchwała: określenie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – opublikowana ta uchwała i jest 
realizowana; 

 i kolejna, ostatnia uchwała podjęta w I półroczu 2016: określenie wzoru deklaracji  
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie gminy Jelcz-Laskowice – 
uchwała została opublikowana i jest realizowana. 

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Proszę państwa, przechodzimy do kolejnego punktu, 

trzynastego. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Wolne wnioski. 
 W związku z punktem: Sprawy samorządowe, gdzie wynikła sprawa dotycząca klasy … 

Pan radny się zgłasza w tej chwili już? Bardzo proszę, pan radny Babski. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chciałbym wrócić do tematu, który był 

poruszany w punkcie Sprawy samorządowe odnośnie liczebności uczniów w klasach.  
Ja chciałbym stanowczo podkreślić, że ten temat w pierwszej kolejności nie na sesji 
powinien być poruszany. Jeżeli wynikł jakiś problem to powinni radni Komisji Kultury, 
Oświaty, Sportu i Zdrowia powinni być w pierwszej kolejności poinformowani, że 
istnieje taki program … problem żebyśmy mogli go przedyskutować – to jest jedna 
sprawa. Natomiast odnośnie decyzji czy wnioskować za przyjęciem wniosku pana 
radnego Stachnio, czy stanowiska – jakkolwiek to nazwać – to chciałbym państwu 
uzmysłowić, że jest to ingerencja w kompetencje dyrektora szkoły jako organu 
prowadzącego szkołę i organu … przepraszam, organu wykonawczego i prowadzącego 
jakim jest Gmina. Projekt arkusza organizacyjnego opracowuje dyrektor szkoły, 
zatwierdza burmistrz. My nie możemy w te sprawy ingerować, bo nie mamy takich 
kompetencji. To tak jakbyśmy, któryś z nas radnych zagłosował, że głosujemy za 
odrzuceniem, za … inaczej. Za to żeby od dzisiejszego dnia radnym przestał być pan 
Krzysztof Skrzydłowski lub Tadeusz Babski. Nie nasze kompetencje, no ale tak to jest 
proszę państwa, to takie jest porównanie. Ja chciałbym najpierw, zanim jakiekolwiek 
zdanie na ten temat powiedzieć, to chciałbym wysłuchać stron: i rodziców, których 
częściowo mieliśmy okazję wysłuchać, ale inaczej się słucha na komisjach – 
przepraszam, że takiej okazji nie mieliśmy jako radni – ale także chciałbym wysłuchać 
panią Dyrektor, bo to ona odpowiada za prowadzenie szkoły, za to co się w niej dzieje: 
ile klas, jak są klasy liczne, to ona jednoosobowo odpowiada. Tej wiedzy nie mam i nie 
wyobrażam sobie żebym ja jako radny i też nauczyciel mógł ingerować w tego tematu 
sprawy poruszane na dzisiejszej sesji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja mówiłam państwu wcześniej,  
po tym punkcie Sprawy samorządowe, że będę się konsultowała z panem mecenasem  
w tej sprawie. 

 Sytuację mamy taką, podsumowując, został złożony wniosek przez pana radnego 
Ireneusza Stachnio, który po namyślę powiedział, że nie będzie składał wniosku tylko 
chciałby żeby to było stanowisko Rady. Coś przekręciłam? 

Radny Ireneusz Stachnio – tak, bo pani (…) po namyśle … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie, panie … 
Radny Ireneusz Stachnio – … tylko po sugestii, po interpretacji pana mecenasa, to jest istotna różnica. 

Proszę (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze, dobrze. To będzie stanowisko Rady. Proszę państwa, po 

rozmowie z panem mecenasem, pan mecenas jasno i wyraźnie powiedział, że takie 
stanowisko nie będzie miało żadnej mocy wiążącej. To są argumenty te, o których przed 
chwilą mówił radny Tadeusz Babski. Proszę państwa, jeżeli pan radny Stachnio chciałby 
takie stanowisko żeby ono zostało przegłosowane – na pewno nie dzisiaj – to zwracam 
się do pana radnego Stachnio żeby wyartykułował to pisemnie i po wpłynięciu tego do 
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Biura Rady ja będę dekretowała całą procedurę żeby przejść. I proszę państwa, nie 
możemy być zaskakiwani ad hoc. No jakaś taka elementarna wiedza na temat 
funkcjonowania rady, komisji no powinna być i niestety, i niestety tutaj tego elementu 
zabrakło. I mogę, panie radny Stachnio, tylko powiedzieć, że bardzo szkoda, że pan jako 
radny nie zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia  
i nie poinformował o takiej sytuacji. Bo rodzice niekoniecznie muszą wiedzieć, ale pan 
funkcjonuje w tej Radzie kolejną kadencję i to nie o to chodzi żeby się popisywać przed 
panem redaktorem Kamilem Tysą, ani przed nikimkolwiek i żeby to potem miało 
odzwierciedlenie w gazecie, bo to chyba tylko o to chodzi. Jeżeli komuś nie zależy na 
załatwieniu sprawy, to potem tak wygląda. 

 Proszę państwa, w Wolnych wnioskach nie będę poddawała tego pod głosowanie. 
 Pan radny Stachnio, jeżeli chce aby Rada przegłosowała takie stanowisko na najbliższej 

sesji, proszę o złożenie takiego tekstu stanowiska w Biurze Rady. 
 Pan Burmistrz zgłaszał się? Bardzo proszę, pan Burmistrz. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak, pani Przewodnicząca, może kwestia pewnego dopełnienia. Ten rok 

jest wyjątkowy. Niestety, jak państwo wiecie, w wyniku cofnięcia reformy pewne 
zamieszanie dotknęło aż trzy roczniki dzieci. Zapewne nie byłoby tego niepokoju 
rodziców, byłaby może tak samo inna sytuacja gdyby nie ten faktycznie fakt. Niemniej 
jednak przegłosowanie, proszę państwa, jakiekolwiek stanowiska zmuszającego 
Burmistrza do podjęcia działań mija się dzisiaj na pewno w ogóle z jakimkolwiek celem, 
ponieważ już powiedziałem na wstępie proszę państwa, że spotykaliśmy się z rodzicami, 
z dyrektorem, ta sprawa została już naprawdę zbadana i wydana ostateczna decyzja. 
Tak że decyzja już tej sprawie nie zostanie po prostu zmieniona. A decyzja tylko  
i wyłącznie należy do Burmistrza, a nie do Rady. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Stachnio –proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, pani nie tylko łamie podstawowe zasady demokracji. 

Jeżeli ktoś zgłasza wniosek w formie stanowiska czy w formie wniosku pani powinna 
poddać to pod głosowanie. To jest Rada Miejska, jesteśmy z wyboru, jest taki punkt. Po 
co punkt Wolne wnioski w takim bądź razie? Ja panu Przewodniczącemu Kochowi nie 
raz przypominałem, że najlepiej przyjąć wszystko przez aklamację, czyli podpisujecie 
państwo listę, wychodzicie, koniec, po wszystkim. Szanowni państwo, jest 
przedstawiciel, czy są przedstawiciele rodziców, pewnie sobie wyrobili zdanie na temat 
Rady. Natomiast chciałbym pewne sprostowanie, pewną uwagę państwu przedstawić 
dotyczące wypowiedzi zarówno pani Przewodniczącej jak i pana Przewodniczącego 
Tadeusza Babskiego. Panie Tadeuszu, to stanowisko nie jest skierowane do pani 
Dyrektor tylko do Burmistrza. Burmistrz sprawuje nadzór nad oświatą w gminie, tym 
samym nad panią Dyrektor, czyli to jest w gestii pana Burmistrza a nie naszej, dlatego 
stanowisko jest do pana Burmistrza, a nie do pani Dyrektor. Rzeczywiście, nie mamy 
kompetencji do pani Dyrektor, takiego stanowiska czy wniosku pani Dyrektor 
przedstawiać, natomiast panu Burmistrzowi – tak i gwarantuje nam to prawo. Ja myślę, 
że odwracanie kota ogonem czyli stwarzanie takiej sytuacji, że … żebyśmy to jeszcze na 
kimś – przynajmniej ja żebym na piśmie złożył, że może przez komisje by to przeszło – 
no szanowni państwo, ja chciałem państwu przypomnieć i to się odnoszę tutaj do pani 
Przewodniczącej, a pani powinna doskonale wiedzieć i mam taką nadzieję, że pani 
pamięta obrady sesji w maju kiedy ten temat poruszałem. Prosiłem wtedy pana 
Burmistrza - i to była właśnie ta klasa – prosiłem wtedy pana Burmistrza o to, 
przedstawiając oczywiście rys na czym to polega, poprosiłem pana Burmistrza na kilka 
dni przed zatwierdzeniem projektu organizacyjnego aby taką zmianę wprowadził, 
wstrzymał się. Ponieważ był wtedy długi weekend, zaproponowałem Burmistrzowi, 
skoro może rzeczywiście nie być czasu, to aby pan Burmistrz na początku czerwca, 
w okresie jeszcze roku szkolnego gdzie uczniowie chodzą do szkoły, wprowadził aneks – 
to była taka propozycja ustna, to nie był żaden wniosek. A więc państwo już z tą sytuacją 
zapoznaliście się tak samo jak Burmistrz. Dyrektor do 30 kwietnia złożył w projekcie … 
w arkuszu organizacyjnym złożył taką koncepcję. Burmistrz do 30 maja zatwierdził ją.  
To było parę dni przed tym zatwierdzeniem, czyli to co pani mówi, że nikt nie wiedział, 
nikt nie słyszał czy państwo radni, no Szanowni państwo, no protokoły są można sobie 
poczytać, trzeba mieć pamięć troszeczkę też. Ja nie umniejszam nikomu, ale taka sprawa 
była. Następna sprawa, może nie każdy czyta gazetę, ale ta sytuacja była także opisana  
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w gazecie. Więc tłumaczenie się, że my nic nie wiemy i teraz będziemy od nowa 
zaczynać – no Szanowni państwo przepraszam bardzo, to jest przeciąganie w czasie.  
A dlaczego?  Bo jeżeli dzieci przyjdą pierwszego września, a przypomnę rok szkolny 
rozpoczyna się pierwszego września i to już jest po wszystkim. A dlaczego? Bo wtedy 
dopiero wprowadzanie takiego, takich zmian to rzeczywiście będzie zamęt, to będzie … 
A jeszcze jest ten czas. Sierpień jest po to aby pan Burmistrz wolę rodziców mógł 
uszanować i dokonać zmian, to jest bardzo prosta czynność, w formie aneksu można to 
zrobić, nie ma tutaj najmniejszego problemu. Natomiast, Szanowni państwo, państwo 
jesteście radnymi, państwo reprezentujecie wyborców, państwo reprezentujcie 
mieszkańców – także te dzieci. To jest nauczanie wczesnoszkolne, no nie róbmy 
potężnych klas po to tylko – no właściwie nawet nie wiem po co, bo tu nawet 
oszczędności żadnych nie ma, bo pensja jednego nauczyciela to jest jakieś tam,  
w porównaniu z budżetem gminy, naprawdę śmieszne pieniądze. Więc Szanowni … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tylko 70.000 … 
Radny Ireneusz Stachnio – no tylko … o właśnie, pan Burmistrz 70.000 przedkłada nad dobro małych, 

kilkuletnich dzieci. Tak panie Burmistrzu … 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – (…) manipulacja … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radny Ireneusz Stachnio – (…) Szanowni państwo, dlatego ja … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radny Ireneusz Stachnio – (…) składam wniosek do pani Przewodniczącej o poddanie stanowiska na … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja bardzo proszę o uspokojenie atmosfery … 
Radny Ireneusz Stachnio – ja tylko chciałbym zakończyć już … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę zakończyć (…) 
Radny Ireneusz Stachnio – (…) zakończyć chciałbym to moje wystąpienie i wnioskiem do pani 

Przewodniczącej o to aby pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie – tak jak 
zasugerował nam pan mecenas – jako stanowisko. Szanowni państwo, głosujecie, 
państwo możecie wyjść z sali, państwo możecie podnieść rękę za, przeciw, wstrzymać 
się – to państwa decyzja, państwa decyzja. Więc ja panią Przewodniczącą proszę o każdy 
wniosek czy stanowisko zgłoszone – po to ten punkt jest Wolne wnioski właśnie żeby 
poddać pod głosowanie. Bo jeśli ktoś się nie boi odpowiedzialności za głosowanie – 
proszę bardzo niech głosuje. Głosujcie przeciwko nawet, głosujcie za, obojętnie jak, tylko 
nie ubezwłasnowolniajcie radnego i rodziców, bo na tym to polega odsunąć w czasie, 
pierwszego września sprawa nie istnieje, dzieci pójdą do szkoły. Z resztą powinna być 
robiona na początku sierpnia, to już termin ostateczny. Bardzo proszę … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, pan zmierzałby do końca … 
Radny Ireneusz Stachnio – (…) proszę o poddanie pod głosowanie stanowiska, które wcześniej 

zaprezentowałem i zakończenie … nie udzielanie głosu pozostałym osobom, bo nie ma 
sensu, bo się dyskusja rozwiąże, więc głosujemy tak, nie, jak kto woli. Ja zgłaszam 
jeszcze raz, proszę poddać pod głosowanie stanowisko, które przeczytałem w Sprawach 
samorządowych. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja widzę wszystkie ręce, które się podnoszą żeby 
ktoś, że ktoś chce zabrać głos. Natomiast nieprawdą jest w tym zakresie co mówi pan,  
o czym mówi pan radny Ireneusz Stachnio, że ja mam obowiązek, obowiązek poddania 
pod głosowanie każdego wniosku – tak nie jest. Są wnioski formalne, które muszę 
poddać pod głosowanie i są wnioski merytoryczne. Ten wniosek, który pan złożył  
i potem powiedział pan, że to by miało być stanowisko Rady jest wnioskiem 
merytorycznym – nie wnioskiem formalnym. Proszę państwa, to na co się pan radny 
Stachnio powołuje, to również jest nieprawda, że w ubiegłej kadencji wszystkie wnioski 
były poddawane – właśnie odwrotnie, pan Przewodniczący Koch z bardzo dużą 
ostrożnością podchodził do wniosków merytorycznych i nie zdarzyło się w tamtej 
kadencji żeby ad hoc poddał pod głosowanie wniosek merytoryczny. Ten wniosek miał 
parafę radcy, ten wniosek był bardzo dokładnie przeanalizowany. Tak że proszę 
państwa, to nie chodzi o to żebyśmy się tu wzajemnie zaskakiwali – przynajmniej ja tak 
myślę. Natomiast, jeżeli pan radny w maju zgłaszał na sesji taką sprawę, to tylko mogę 
powiedzieć, że jest w tej chwili końcówka lipca – bardzo szkoda, że tak długo pan nie 
zdecydował się na przekazanie informacji Przewodniczącemu Komisji. 

 (…) 
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 Proszę państwa, ja w Wolnych wnioskach powiedziałam już na temat stanowiska, że ja 

nie poddaję tego pod głosowanie. Nawet gdyby takie głosowanie się odbyło proszę 
państwa, obojętnie jak byście państwo głosowali: na tak, na nie, ktoś by wyszedł – nie 
ma to mocy wiążącej. No po co my to mamy głosować? 

 Pan Burmistrz Szponar – oddaję panu głos. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, pan radny Stachnio uderzył w wysokie tony 

mówiąc o szacunku do rodziców jak gdyby burmistrzowie czy państwo nie szanowali 
rodziców. Ja myślę, że przyjęcie tego stanowiska właśnie byłoby pokazaniem braku 
szacunku dla innych rodziców z innych szkół, z innych klas gdzie sytuacja ma miejsce 
podobna, w sensie, ze pewne rzeczy organizujemy według działań nastawionych na 
dobro ucznia, kierując się oczywiście standardami nauczania. Tak że proszę państwa 
tym bardziej nie rozumiem również tego stanowiska jeżeli już dwukrotnie dzisiaj na tej 
sesji powiedziałem, że w tej sprawie Burmistrz podjął decyzję ostateczną, więc żadne 
stanowisko tutaj Rady nie powinno mieć, tak prawdę mówiąc, żadnego wpływu. Pan 
radny Stachnio znowu chce politycznie pewnie rzeczy pokazać, że część Rady to jest be, 
Burmistrz jest be, tylko on chce dobrze dla tej klasy. Panie radny, my chcemy dla całej 
gminy dobrze i dla wszystkich szkół. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Joanna Kamińska się zgłaszała – bardzo proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – przepraszam bardzo, pani Przewodnicząca ad vocem. Jestem wywoływany co 

chwilę do tablicy – powiem kolokwialnie. Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio (…) 
Radny Ireneusz Stachnio – jeśli wniosek padł, proszę poddać pod głosowanie (…) 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja oddaję głos pani radnej Kamińskiej – bardzo 

proszę. 
 
(…) 
 
Radna Joanna Kamińska – nie. Widzi pan, ja chciałam tylko jedną rzecz powiedzieć, tutaj skierować, jeśli 

mogę – wiem, że to nie jest ten punkt – ale tutaj do pana jako do rodzica. Bo chodzi o to 
żeby Radę Miejską postawić w takiej sytuacji – tutaj pan Burmistrz o tym mówił, pani 
Przewodnicząca – że jesteśmy przeciwko. To nie o to chodzi. Ja chcę panu zasugerować 
jedną rzecz. Pan radny, tak jak z resztą pan Babski już tutaj mówił też, wiedząc jako 
nauczyciel, bo ja niekoniecznie muszę wiedzieć, ale jako nauczyciel, to taka sprawa 
powinna mieć miejsce na Komisji Oświaty przede wszystkim. Drugi raz, chcę panu 
uświadomić, że to jest też manipulacja was rodziców. Bo myśmy już raz, jako Rada, 
zostali postawieni przed taką manipulacją w przypadku pani Engel, gdzie wcześniej 
radny Stachnio, radny Skrzydłowski, radna Dekret próbowali nam uświadomić sytuację 
rodziców i dziecka przedstawiając tylko to, co dla tego dziecka było – według nich – 
dobre. I wtedy też mieliśmy podjąć decyzję na cito żeby dziecku polepszyć sytuację. Nie 
zrobiliśmy tego i też nie dlatego żeby było źle, tylko po to żeby wysłuchać drugiej strony. 
I w przypadku kiedy na spotkaniu wysłuchaliśmy strony pani Dyrektor, nawet rodziców, 
którzy byli na tym spotkaniu, sytuacja odwróciła się totalnie. Urwał się temat, ponieważ 
no … Znaczy, ja przypuszczam, że nie urwał się, pan pewnie któregoś razu jeszcze z tym, 
że tak powiem, wyjdzie – prawda? I tak samo jest w tej chwili. Myślę, że nawet gdybyście 
państwo (…) z resztą pan Burmistrz mówił o tym, że sprawa już jest, że tak powiem 
zamknięta, ale choćby dla wyjaśnienia spotkać się z nami, pani Dyrektor ewentualnie 
wysłuchać też, to wtedy zupełnie by to było inaczej. A manipulacja uczuciami czy nawet 
moim dzieckiem, to jest już po prostu punkt nietrafiony, tak że tutaj już nawet się nie 
będę do tego odnosić. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w punkcie Wolne wnioski czy ktoś z państwa ma 
jeszcze jakiś wniosek?  

 (…) 
 Czy w innym temacie niż ten, o którym rozmawialiśmy, są jakieś wolne wnioski?  
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 Proszę państwa, ja już dzisiaj … ja już dzisiaj … Pan … Ale proszę … Czy pan cały czas 

komentuje. Czy pan nie potrafi chwilę spokojnie posiedzieć i nie komentować? No to ja 
nie wiem czego to jest oznaką.  

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, pani … 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
Radny Ireneusz Stachnio – … ja mam prawo do ad vocem … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja chciałam, proszę państwa, ja chciałam pana poprosić jeszcze  

o wypowiedź na to co, o czym mówiła pani radna Kamińska, o tym ewentualnym 
spotkaniu, które no w zasadzie by tylko chyba służyło jakiemuś, no nie wiem, czemu, bo 
ja już tu mówię, trzy razy słyszałam, że decyzja jest ostateczna, to jest wszystko za 
późno. Jeżeli pan chce zabrać głos – udzielam panu głos. 

 
 (…) 
 
 Panie Stachnio, pan przeszkadza panu się wypowiedzieć. 
Radny Ireneusz Stachnio – pan Burmistrz Szponar też przeszkadza tak jak ja. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja nie słyszę w ogóle co pan mówi. To jest po prostu 

… 
 
Mówca nie włączył mikrofonu, w związku z czym Jego wypowiedź nie została nagrana, a więc nie jest 
możliwa do odtworzenia w protokole.  
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy w tym punkcie Wolne wnioski są jakieś wolne 

wnioski inne niż dotychczasowa sprawa omawiana? Czy są inne wnioski? Inny pan ma 
wniosek? Proszę bardzo, pan radny Skrzydłowski. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, z racji tego, że na sali mamy pana Burmistrza, panią 
Dyrektor, rodzica, w takim układzie stawiam wniosek o dziś po sesji od razu Komisja 
Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia i w takim układzie przedyskutujemy sobie to na 
komisji. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, chciałam tylko przypomnieć państwu, że 
Przewodniczącym Komisji jest pan radny Tadeusz Babski i tylko pan radny może zwołać 
komisję. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie mecenasie, czy to jest wniosek formalny? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, jak pan będzie przewodniczącym rady, to 

będzie pan udzielał głosu. Na razie jestem ja Przewodniczącą i ja udzielam głosu.  
I proszę nie udzielać panu mecenasowi głosu, bo pan mecenas jest pracownikiem 
Burmistrz i Burmistrz może panu mecenasowi poprosić o wykładnię prawną. 

 Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, przed chwilą panie radny 

mówiliśmy o kulturze. Ja byłem co prawda niekulturalny, ale widzę, że jestem bardziej 
kulturalny niż pan … 

 (…) 
 (…) to widać kulturę jak na załączonym obrazku. 
 Ja chciałbym powiedzieć, nawiązać do wniosku pana radnego Skrzydłowskiego. Proszę 

państwa, siedzimy już ileś minut i cały czas bijemy pianę mówiąc kolokwialnie, bo 
dzisiaj zwoływanie, po sesji, komisji w trybie ad hoc, gdzie ani Burmistrz nie 
przygotowany, ani Przewodniczący, ani materiałów nie mamy – jesteśmy w tym samym 
miejscu, w którym jesteśmy w tej chwili. I jak się mamy traktować poważnie, mamy 
traktować poważnie rodziców, poważnie dzieci i poważnie siebie, to bądźmy poważni. 
Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, chciałabym udzielić głosu osobom, 
które jeszcze dzisiaj się nie wypowiadały, jest to pan radny Karol Markowski – bardzo 
proszę. 

Radny Karol Markowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, ja mam tylko takie jakby 
podsumowanie, bo tutaj już chyba wszyscy potrafimy to zrozumieć, że pan Burmistrz 
uznał temat, że załatwiony. Czy komisja będzie teraz, czy jakiekolwiek inne czynności, 
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które możemy wykonać, to w tej chwili już nie mają żadnego znaczenia. No chyba 
Burmistrz wie co mówi, jeżeli stawia sprawę jasno, że temat jest załatwiony, no to  
o czym my tu jeszcze możemy, na tej komisji, tutaj debatować? Bo ja nie wiem. Kto nie 
rozumie słów Burmistrza, to przykro mi bardzo, bo sprawa dla mnie jest zamknięta. A to 
właśnie jest jeszcze takie – nie wiem – jakieś działania, które nie wiem do czego … do 
końca, do czego zmierzają i co mają na celu. No jeszcze … Nie wiem co jeszcze, żeby 
więcej było napisane w gazecie? Nie wiem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w Wolnych wnioskach, czy oprócz tego tematu, który 
do tej pory omawiamy, czy ktoś z państwa ma inny wniosek? Pani radna Kamińska – 
proszę. 

Radna Joanna Kamińska - … i w tym … punkcie dotyczącym tej sprawy. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w punkcie dotyczącym tej sprawy – padł wniosek o zamknięcie 

dyskusji. Proszę państwa, kto z państwa radnych jest za zamknięciem dyskusji w tym … 
w tej sprawie proszę o … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, ale mój wniosek formalny padł wcześniej. Proszę 
poddać ten wniosek pod głosowanie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, Burmistrz ma, według Statutu, prawo 
nielimitowanego czasu i możliwości wypowiedzi. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja poproszę pana mecenasa 
Woźniaka o ustosunkowanie się czy to wniosek formalny, czy nie. Bardzo proszę panie 
mecenasie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan mecenas Andrzej Woźniak – bardzo proszę. 
Radca Prawny Andrzej Woźniak – dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, no ja chciałem uspokoić 

tę dyskusję. No proszę państwa, jesteście w punkcie Wolne wnioski. Oczywiście, 
wniosek pana radnego Skrzydłowskiego, no nie jest akurat wnioskiem formalnym, bo 
wniosek formalny dotyczy przebiegu sesji. Zwoływanie komisji, tak jak słusznie pani 
Przewodnicząca zauważyła, należy do przewodniczącego określonej komisji bądź 
zastępcy przewodniczącego jeżeli nie ma przewodniczącego. Natomiast, proszę 
państwa, no cała sprawa wynika z tego, że państwo naprawdę powinniście zgłaszać 
odpowiednie postulaty w określonych punktach porządku obrad. I panie radny Stachnio, 
bo do pana się zwracam, ponieważ pan mi w trakcie przerwy zarzucił, że coś najpierw 
mówiłem, że można głosować, później nie można głosować itd., że tutaj mieszam. Nie, 
nic nie mieszam. Jeszcze raz, żeby pan mnie dobrze wysłuchał i wsłuchał się w moją 
wypowiedź. Ja swoją wypowiedź poprzednią rozpocząłem od tego, ze pan ten wniosek 
powinien pan złożyć w punkcie Wolne wnioski, bo nasz Statut mówi w określonych 
sytuacjach co można. Są Interpelacje i zapytania, określa w jaki sposób się je składa  
i w jaki sposób się formułuje wnioski. Tylko, że akurat wniosek, który się formułuje, 
powinien też odpowiadać pewnym wymogom, to znaczy określać postulat, wykonawcę 
tego postulatu itd., itd. Więc ja panu zwróciłem szczególnie uwagę. Proszę naprawdę 
przeczytać jeszcze raz Statut i jeżeli … Radny ma prawo, po to są Wolne wnioski i w tym 
punkcie każdy z radnych ma prawo składać wnioski. 

 (…) 
 To nie jest wniosek, to nie jest wniosek formalny. To nie jest wniosek formalny. Jeszcze 

raz. Pan radny powiedział, że składa wniosek formalny o zwołanie komisji po sesji. 
 (…) 
 To są wnioski … Każdy wniosek … Każdy wniosek zgłoszony w tym punkcie podlega 

głosowaniu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo ubolewam nad takim faktem, że przy 

merytorycznych uchwałach – one przechodzą bez echa, nie ma uwag. Natomiast punkty: 
Sprawy samorządowe, Interpelacje i Wolne wnioski, to jest pole do popisu żeby pan 
redaktor Kamil miał o czym pisać. Bardzo ubolewam nad tym. Proszę państwa, 
skoncentrujmy się naprawdę nad uchwałami, które powinny służyć Burmistrzom i tej 
gminie. I po prostu takie popisy, jakie tutaj państwo wykonujecie, to naprawdę 
zastanówcie się nad tym, bo to można na tym grać rok, ale już później nie. 

 Pani radna Kamińska – proszę. 
Radna Joanna Kamińska – ponieważ wniosek pana radnego Skrzydłowskiego – z tego co słyszałam od 

pana mecenasa – nie jest wnioskiem formalnym, ja złożyłam wniosek formalny  
o zamknięcie dyskusji … 
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Radny Ireneusz Stachnio – ale chwileczkę, ja trzymam rękę, chciałem zgłosić inny wniosek jeszcze. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy w tym temacie dotyczącym liczby uczniów  

w klasie chciałby pan zabrać głos? 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale proszę powiedzieć tak lub nie. 
Radny Ireneusz Stachnio – tak, tak … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – no to ja już, to ja już nie udzielam panu głosu. Padł wniosek formalny. 

Kto z państwa radnych … 
Radny Ireneusz Stachnio – ale pani Przewodnicząca, ja chcę złożyć wniosek … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – kto z państwa radnych jest … 
Radny Ireneusz Stachnio – nie. Pani Przewodnicząca, mam wniosek inny, całkowicie dotyczącej innej 

sprawy. Jesteśmy w punkcie Wolne … 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Burmistrzu, ja mam serdeczną prośbę żeby pan bardzo dobrze 

potraktował panie z Biura Rady jeżeli chodzi o sporządzanie protokołu, bo to co tutaj, 
panowie tutaj, ze tak powiem, to jest potem niemożliwe sformułowanie protokołu. 
Proszę państwa, my nie jesteśmy na wakacjach, na happy endzie, tylko jesteśmy na sesji 
Rady Miejskiej w Urzędzie. Tutaj powinno się to wszystko traktować z powagą,  
z godnością. No niestety ubolewam, że przez niestety takie zachowanie jakie serwują 
nam tutaj państwo, to niestety nie da się … Wniosek pani Kamińskiej … 

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, zgłaszam wniosek kolejny dotyczący całkowicie innej 
sprawy, a bardzo naglący. Proszę … 

 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … panie radny Stachnio, przed chwilą pana pytałam czy pan chce 

złożyć wniosek dotyczący … 
Radny Ireneusz Stachnio – tak, chcę złożyć wniosek dotyczący innej sprawy … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale proszę mi nie przerywać. No jak się pan zachowuje w ogóle. To 

jest po prostu jakaś kpina to, co pan tu wyprawia. Wie pan, ja mam na to jedno 
określenie tylko jako Przewodniczącej mi nie wypada po prostu tego powiedzieć. 

 Proszę … Ale pytałam o to przed chwilą. 
Radny Ireneusz Stachnio – ja mam, ja jako radny mam inny wniosek, który chciałbym przedstawić … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo, jeżeli … 
 
 (…) 
 
 Był wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Radny Ireneusz Stachnio – my trzymaliśmy ręce w górze … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
 
 (…)  
 
 Proszę państwa … 
Radny Ireneusz Stachnio – … bejdokracja w stu procentach jest … 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, wniosek pani Joanny Kamińskiej – radnej – 

głosujemy. Kto z państwa radnych jest za zamknięcie dyskusji w tym temacie proszę  
o podniesienie ręki: 

 
 za   -           15 
 przeciw  - 3 
 wstrzymało się - 0 
 - wniosek został przyjęty – 
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 Czy w punkcie Wolne wnioski ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Stachnio – 

proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, po co to było, po co to zamieszanie, po co pani 

komentarze? Przyjmujemy wniosek i tyle. 
 Szanowni państwo, stawiam wniosek w formie stanowiska – mam takie prawo, bo 

tamten nie został poddany  i pani złamała prawo, więc teraz proszę się zastanowić i do 
państwa też mam głęboką prośbę aby się zastanowić, bo państwo unikacie głosowań, 
boicie się tego strasznie. Więc wniosek jest następujący: 

 Stanowisko. Rada Miejska zwraca się do Burmistrza o zorganizowanie działań, zgodnie z 
którymi … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – … rodzice dzieci … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … to jest ten sam temat, nad którym przed chwilą zamknęliśmy 

dyskusję. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, to jest całkowicie inny punkt, proszę wysłuchać mnie do 

końca. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie, to jest ten sam temat. Jeżeli pan nie rozróżnia materii takiej 

zakresowej, to po prostu jest mi bardzo przykro. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, (…) dotyczący innej … 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
 
Radny Ireneusz Stachnio – … i łamie wszelkie zasady demokracji ! 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Bejda ! 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … czy pan mógłby … 
Radny Ireneusz Stachnio – czy pani słyszy siebie?! (…) 
 
Przewodnicząca wyłączyła mikrofon radnemu Ireneuszowi Stachnio. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, pan radny Stachnio twierdzi, że ma inny wniosek. 

Proszę uprzejmie, proszę odczytać swój wniosek. 
Radny Ireneusz Stachnio – bardzo proszę o nie wyłączanie mikrofonu, nie przerywanie do póki po 

uzasadnieniu nie powiem dziękuję – pani Przewodnicząca i pozostali radni. 
 Wniosek w formie stanowiska. Zacznę jeszcze raz. Radni Rady Miejskiej zwracają się do 

Burmistrza o zorganizowanie działań z godnie, z którymi rodzice dzieci uczęszczających 
do oddziałów przedszkolnych umiejscowionych czy zorganizowanych na terenie …  
w szkołach podstawowych, korzystających ze świadczeń poza czasem przeznaczonym 
na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę, tj. pięciu godzin dziennie – to jest te pięć 
godzin, które jest bezpłatne – będą płacić jedną złotówkę za każdą rozpoczętą godzinę 
opieki w świetlicy szkolnej. 

 Uzasadnienie. Stanowisko dotyczy uregulowania funkcjonowania świetlic szkolnych dla 
dzieci uczęszczających do oddziałów przedszkolnych w szkołach, których organem 
prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice. Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji 
Narodowej z dnia 21 maja 2001 r. w sprawie statutów publicznych … publicznego 
przedszkola oraz publicznych szkół – jest to ramowy statut publicznych szkół i tam jest 
dołączony załącznik – świetlica przeznaczona jest dla uczniów szkoły podstawowej,  
a nie dzieci z oddziałów przedszkolnych, ponieważ dzieci z oddziału przedszkolnego 
zorganizowanego w szkole nie są uczniami tej szkoły, w związku z powyższym świetlica 
szkolna jest zamknięta dla dzieci z oddziałów przedszkolnych w szkole. Ustalenie 
maksymalnej wysokości opłaty w wysokości jednego złotego za każdą rozpoczętą 
godzinę w świetlicy szkolnej będzie minimalnym obciążeniem dla budżetu rodziny, 
jednocześnie zapewni opiekę poza bezpłatnymi godzinami i za … nad dziećmi, a tym 
samym umożliwi rodzicom, np. podjęcie pracy. Objęcie opieki kilkuletnich dzieci, które 
niejednokrotnie są pozostawione same sobie w gospodarstwie domowym, znacznie 
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podniesie poziom bezpieczeństwa nieletnich. Zorganizowana opieka w świetlicy 
związana jest także z podniesieniem efektywności nauczania dla tych dzieci. 

 Szanowni państwo, to jest tylko w gestii Burmistrza, w gestii samorządu i to jest tylko 
uregulowanie pewnych działań. Złotówka przez rodziców, a opieka nad dziećmi jest 
niesamowita. Tak że zwracam się do państwa o to aby przegłosować ten wniosek i żeby 
być za tym stanowiskiem, a panią Przewodniczącą proszę o poddanie pod głosowanie. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko – bardzo proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja proszę o ustosunkowanie 

się do tego wniosku pana mecenasa. 
Radca Prawny Andrzej Woźniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja chciałbym jeszcze tylko 

usłyszeć od pana radnego trzy rzeczy, znaczy trzy elementy: jaki jest postulat, sposób 
jego realizacji i wykonawca - niech pan sprecyzuje i wtedy będziemy mieli rzeczywiście 
to, co będzie mogła pani Przewodnicząca poddać pod głosowanie. Bo ja z tego pisma, no 
dokładnie nie wiem o co panu chodzi. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie tylko pan, panie mecenasie. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja nie mam nic przeciwko 

wnioskom tego typu, tylko my, państwo dzisiaj głosujecie ten wniosek, wprowadzacie 
opłatę proszę państwa. Na jakiej podstawie? Żeby przegłosować wniosek … ba, wniosek 
radny powinien, to co powiedział mecenas, złożyć do Burmistrza najlepiej, Burmistrz to 
rozpatrzy i … Bo ja nie mówię, że nie jest słuszny wniosek proszę państwa, to jest do 
zrobienia. Tylko to co powiedziałem – już trzeci raz będę powtarzał - nie możemy tego 
robić ad hoc. Bo my dzisiaj … Państwo głosujecie wniosek i Burmistrz na jakiej 
podstawie ma obciążyć dzieci? Ja jestem za tym za tym żeby w ogóle nie obciążać, ale to 
należy rozpatrzyć, bo ja nie wiem. Może jest taka możliwość, że tylko złotówkę trzeba. 
Ale wniosek jest jak najbardziej słuszny, tylko trzeba przejść, musi przejść odpowiednie 
procedury. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja … Pan mecenas postawił takie 
trzy kryteria, o które prosił żeby pan je doprecyzował i oddaję panu głos. 

Radny Ireneusz Stachnio – bardzo dziękuję. Szanowni państwo, to jest stanowisko, więc tutaj 
argumentacja pana Burmistrza … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Stachnio mówił, że to jest wniosek, a nie stanowisko. 
Radny Ireneusz Stachnio – przepraszam bardzo, jest to stanowisko, więc … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – no nie, to pan nas wprowadził w jakiś (…) 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, mówiłem, że składam wniosek, bo pani się pytała,  

ale w formie stanowiska, więc powiedziałem: „Stanowisko Rady Miejskiej” to jest  
w protokole zapisane.  

 Więc dla uściślenia, pani Przewodnicząca, jeszcze raz przeczytam stanowisko Rady 
Miejskiej … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radny Ireneusz Stachnio – Rada … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja w tej chwili – przepraszam – ogłaszam dziesięć minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XXII Sesji Rady Miejskiej  
w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … po przerwie. Jesteśmy w punkcie Wolne wnioski. Pan mecenas 

przed przerwą poprosił pana radnego Stachnio o trzy takie kryteria jeżeli chodzi 
o wniosek, który pan postawił. Proszę. 

Radny Ireneusz Stachnio – przypomnę, że to było stanowisko nie wniosek – dokładnie zinterpretowałem 
to.  

 Natomiast, panie mecenasie, stanowisko nie jest wiążące dla Burmistrza, wskazuje tylko 
pewną drogę postępowania. A więc w kompetencjach Burmistrza jest wtedy jakby 
uściślenie tych wszystkich punktów, o których pan mówił i na które chciałby pan ode 
mnie uzyskać odpowiedź. Jeżeli bym składał projekt uchwały, to wtedy tak wskazuje to 
wszystko, natomiast jest to tylko stanowisko, które – jeszcze raz państwu powiem – nie 



 30
wiąże, nie jest wiążące w ogóle dla Burmistrza. Burmistrz może je zrealizować, nie musi 
w ogóle zrealizować tego. To jest tylko taka droga, że sygnał, że w tym kierunku 
powinno się coś zrobić. 

 Natomiast dla pana mecenasa, jeśli to jest niezrozumiałe, bo taką informację wcześniej 
przekazał, panie mecenasie, no to jest zgodnie z wszelkimi prawidłami języka polskiego 
oraz napisane (…) , więc nie wiem dlaczego jest niezrozumiałe. Przypomnę tylko, że … 
tak kolokwialnie już tłumacząc, chodzi o to, że rodzice dzieci, które uczęszczają do 
oddziałów przedszkolnych w szkołach, mają bezpłatne tylko pięć godzin i pozostawienie 
tych dzieci w świetlicy jest niemożliwe z jednego względu, ponieważ według prawa te 
dzieci nie są uczniami tej szkoły, one dalej są jakby przedszkolakami. I teraz, jeśli rodzice 
chcieliby pozostawić, a dużo rodziców chce pozostawić dzieci ze względu na 
bezpieczeństwo, na pracę, którą podejmuje … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio, bardzo pana przepraszam, bardzo grzecznie 
pana przepraszam. Proszę odnieść się do wypowiedzi pana mecenasa sprzed przerwy. 
Tam pan mecenas prosił o określenie trzech kryteriów i na to czekamy. Proszę już nie 
robić całego wywodu, bo pan odczytał wcześniej pismo w tej sprawie. Proszę jakby 
spełnić to o co pan prosił mecenas – dobrze?  

Radny Ireneusz Stachnio – dobrze. Bardzo dziękuję. Więc przedstawię panu mecenasowi i pan mecenas 
doskonale wie o tym, że forma stanowiska jest formą, która nie stanowi żadnego 
zobowiązania do Burmistrza, wskazuje jedynie tylko drogę albo kierunek, na którym 
mógłby się pochylić pan Burmistrz i wtedy w kompetencjach pana Burmistrza jest jakby 
uściślenie tego o czym pan mówił, pan mecenas. Bo my, jako radni, tak jak pan mecenas 
wcześniej jeszcze, przy poprzednim wniosku, argumentował nie mamy prawa 
wskazywać ani wydawać dyspozycji, ani wskazywać wszelkiego rodzaju rzeczy,  
o których pan mecenas powiedział i pewnie pan mecenas wyrazi … no ustosunkuje się 
do tego, bo na pewno moja wypowiedź jest zgodna z jego myśleniem. I proszę panią 
Przewodniczącą o poddanie pod głosowanie stanowiska, które zaprezentowałem i które 
określiłem przed przeczytaniem jako stanowisko. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeżeli przystąpicie, zanim przystąpicie do głosowania, 

ja chciałbym jedną rzecz jeszcze raz wyjaśnić, bo wkradło się chyba jakieś 
nieporozumienie. Ponieważ dzieci dzisiaj klasy zerowej, tzw. klasy zerowej, uczęszczają 
do szkoły w ramach tych pięciu godzin, czyli siatki godzin, nieodpłatnie. Ale również te 
dzieci, które muszą pozostać w szkole, przebywają, mają zapewnioną po zajęciach 
lekcyjnych – nazwijmy to – opiekę, dzisiaj nie wnoszą żadnej opłaty, są bezpłatnie.  
A państwo, według pana radnego, chcecie nałożyć na nich opłatę – no gratuluję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką serdeczną prośbę. Pani Dyrektor, czy 
zechciałaby pani zabrać głos w tej sprawie? 

Dyrektor PSP nr 2 Agata Skierska – proszę państwa, w tej chwili w szkole podstawowej, w szkołach 
podstawowych są oddziały zerowe, czyli te tzw. zerówki. Mają pięć godzin 
zapewnionych zajęć dydaktyczno-wychowawczych. Po tych zajęciach, czy przed tymi 
zajęciami, dzieci mogą być zostawione przez swoich rodziców w szkole – może nie w 
świetlicy, bo to są zajęcia opiekuńczo-wychowawcze, na tyle godzin ile rodzic 
potrzebuje, nieodpłatnie. Czyli, jeżeli rodzic idzie do pracy o godzinie szóstej, to nasza 
opieka jest od godziny szóstej piętnaście do godziny siedemnastej i jest to świetlica dla 
klas jeden – sześć, i oddzielnie jest zapewnione miejsce zarówno pod względem sali 
lekcyjnej, jak i toalety, dla dzieci klas młodszych czyli z tej tzw. zerówki, dla dzieci pięcio 
i sześcioletnich, i jest to nieodpłatnie. A tutaj, z tego co zrozumiałam, co radny Stachnio 
przeczytał, to państwo by mieli zagłosować za tym żeby te zajęcia były odpłatne dla 
rodziców.  

 Jeszcze na jedno zwrócę uwagę, że rodzice składając wniosek o opiekę dla dzieci, czy to 
w świetlicy, czy opiekuńczo-wychowawczą dla dzieci pięcio-sześcioletnich, u mnie  
w szkole owszem muszą złożyć zaświadczenie o pracy. Bo nie chcę takich sytuacji, że 
rodzic jest w domu, czy to mama, czy to tata, a dziecko ma opiekę. Bo w pierwszym pół 
roku pracy w szkole dochodziło do takich sytuacji, że dziecko było w świetlicy, czy na 
tych zajęciach, rodzic był w domu i dochodziło do, no przykrych sytuacji, bo mówimy  
o dobru dziecka, że zapomniał, na przykład, odebrać dziecko. Więc żeby to 
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wyeliminować rodzice muszą mi złożyć zaświadczenie o swojej pracy. A tutaj, te zajęcia 
są prowadzone, opieka jest zapewniona bezpłatnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Stachnio. Ja po raz ostatni udzielam panu 
głosu w tym temacie. Dziękuję. 

Radny Ireneusz Stachnio – ja bardzo dziękuję pani Dyrektor, że ładnie to przedstawiła. Tak, zgadza się 
wszystko, no i pani kompetencje tutaj naprawdę są na miejscu. Natomiast, pani 
Dyrektor, pani mówi jedynie o swojej szkole. Natomiast mamy jeszcze, oprócz pani 
szkoły, jeszcze inne szkoły podstawowe w naszej gminie, w których taki system nie 
obowiązuje. Szanowna pani Dyrektor, pani kiwa głową, że nie. Pan Burmistrz chyba też 
zaraz zaprzeczy, że we wszystkich szkołach jest tak samo. Nie, proszę państwa, nie jest 
tak samo, bo ten wniosek jest sformułowany przez rodziców. Tutaj w uzasadnieniu ja 
przeczytałem, że chodzi o uregulowanie funkcjonowania, bo ja nie wiem czy, na 
przykład, takie działania, które pani zaproponowała, są prawne, bo w naszej … no tutaj 
w kompetencjach władz naszych czy takie coś ma miejsce. Bo o ile wiem, a w Polsce jest 
to rozwiązanie bardzo często stosowane, to w szkołach – przypomnę – chodzenie dzieci 
do świetlic jest, musi być jakby odpłatnie – no niestety tak zostało prawo sformułowane 
gdzieś tam te ponad dziesięć lat temu, do tej pory nie zostało wyprostowane. Dlatego 
aby umożliwić wszystkim dzieciom z wszystkich szkół podstawowych takie rozwiązanie 
jakie ma pani Dyrektor Skierska, bo to jest naprawdę bardzo dobre rozwiązanie  
i rodzice, m.in., zwracając się do mnie, z jej szkoły, stawiali właśnie rozwiązanie, które 
pani, bo od tego się zaczęło jakby. Dlaczego w jednych szkołach dzieci nie mogą 
zostawać nawet za odpłatnością, natomiast w „Dwójce” dzieci zostają – no jesteśmy 
małą gminą, rodzice rozmawiają ze sobą. Chodziło, m.in. o pracę – to co pani 
powiedziała i to co ja wcześniej powiedziałem. 

 Dlatego to stanowisko jest jakby … ma jakby dotyczyć uregulowania funkcjonowania 
właśnie  świetlic. Nic nie stoi na przeszkodzie aby takie rozwiązania wprowadzić, bo 
korzystanie (…) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio, ja panu nie chcę przerywać. Proszę żeby pan 
zmierzał do końca. 

Radny Ireneusz Stachnio – (…) proszę o przegłosowanie stanowiska, które zaprezentowałem. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar, potem pani Dyrektor Agata Skierska. 

Proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pan Stachnio powiedział w jakiej 

szkole. Chciałbym się dowiedzieć konkretnie w jakiej szkole, to jest raz. A po drugie, 
chciałbym państwa zapewnić, że wszystkie dzieci, które pozostają z klas zerowych, po 
południu, po tych pięciu godzinach mają zajęcia nieodpłatne we wszystkich naszych 
szkołach. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Dyrektor Agata Skierska – proszę. 
Dyrektor PSP nr 2 Agata Skierska – tutaj właściwie pan Burmistrz odpowiedział. Bo chciałam powiedzieć, 

ja nie mogę odpowiadać za (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Dyrektor, przepraszam panią. Panowie, ja udzieliłam głosu pani 

Dyrektor i to jest niegrzecznie jak panowie sami jakiś temat podejmujecie i potem 
uniemożliwiacie pani Dyrektor wypowiedź. 

 Proszę bardzo, pani Dyrektor. 
Dyrektor PSP nr 2 Agata Skierska – ale my mamy spotkania, jako dyrektorzy szkół, z Wiceburmistrzem 

Markiem Szponarem i na tych spotkaniach są poruszane wszystkie sprawy dotyczące 
edukacji i wychowania. I na tym spotkaniu była też poruszana sprawa i świetlic, i tych 
zajęć opiekuńczo-wychowawczych dla dzieci młodszych pięcio i sześcioletnich. I to co 
zostało powiedziane na naszym zebraniu obliguje wszystkich dyrektorów. To nie ma 
tak, że w jednej szkole jest coś innego, w drugiej coś innego. Więc jeżeli tutaj doszło do 
takiej sytuacji to, tak jak pan Burmistrz powiedział, prosimy o konkrety, bo u nas na 
zebraniach było to jednoznaczne stwierdzenie i pan Burmistrz podtrzymał, że te zajęcia 
są bezpłatne i we wszystkich szkołach jednakowo. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski, potem pan radny Babski. 
Proszę. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja króciutko tylko odpowiem. Chodzi o szkołę w Minkowicach. Byliśmy 
na spotkaniu z rodzicami i niestety rodzice mieli do wyboru albo zapisać dziecko do 
klasy pierwszej, albo zostawić w zerówce ale niestety bez świetlicy. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Tadeusz Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – już mogę? Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Burmistrzu, pan odpowiada 

za zatwierdzenie arkuszy organizacyjnych. Padła tutaj sugestia, już nie mówię  
o oskarżeniu, że w szkole, w Zespole Szkół w Minkowicach dzieci „zerowe” nie mają 
opieki po zajęciach, czy przed – nie wiem ile tam zmian. Dla drugiej zmiany, tak jak  
u pani Dyrektor jest, są zajęcia opiekuńcze do południa, dla pierwszej zmiany zajęcia 
opiekuńcze są po zajęciach. Czy zatwierdzając arkusz organizacyjny dla Zespołu Szkół  
w Minkowicach, bo mówię, ze dzieci nie płacą za zajęcia, ale nauczyciel, który realizuje 
zadanie opiekuńcze, ma płatne, więc musi być umieszczony w arkuszu tzw. 
organizacyjnym – to ja mówię dla radnych, którzy nie są wtajemniczeni. Wracam do 
pytania do pana Burmistrza. Zatwierdzając arkusz organizacyjny na nowy rok szkolny  
w Zespole Szkół, czy dzieci oddziałów zerowych są pozbawione tzw. zajęć 
świetlicowych? – już nie będę mówił o opiekuńczych. I czy to, co pani Dyrektor mówi, to 
będzie dopiero od września nowego roku szkolnego, czy to funkcjonuje od dłuższego 
czasu? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłaszała się pani Dyrektor jeszcze … Pan Burmistrz, 
tak? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – odpowiem, tak, jeżeli można odpowiem. Pani Przewodnicząca, 
Szanowni państwo, projekty organizacyjne, które były teraz zatwierdzane w maju, one 
obowiązują od 01 września roku szkolnego 2016/2017, więc to jest stan jakby od 
nowego roku. Oczywiście, że świetlica w Zespole Szkół w Minkowicach została 
zatwierdzona, została zatwierdzona w tej ilości godzin jaką złożyła Dyrektor. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę o spokój i jeszcze raz udzielam głosu 
pani Dyrektor Szkoły nr 2, pani … Jeszcze pan Burmistrz, przepraszam. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – … ponad wszelką wątpliwość, że od 01 września zajęcia na tych 
zajęciach, nazwijmy to świetlicowych, nie będą odpłatne – chciałbym uspokoić 
rodziców. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Dyrektor Agata Skierska – proszę. 
Dyrektor PSP nr 2 Agata Skierska – i tu jeszcze chciałam dopełnić ewentualnie tej wypowiedzi pana 

Burmistrza, bo jak od strony dyrektora. My mamy projekt organizacyjny do końca 
kwietnia danego roku złożyć i nie mamy pełnej sytuacji, pełnej analizy co będzie  
01 września, więc tutaj z panem Burmistrzem mamy ustalone, że jeżeli podajemy coś  
w projekcie, np. tak jak u mnie jest pięć etatów w świetlicy, ale jest to kwestia – nazwę to 
– ruchoma, że jeżeli będę potrzebowała 01 września więcej etatów, bo więcej dzieci 
będzie potrzebowało korzystać z owej świetlicy, ja idę z taką informacją zwyczajnie do 
pana Burmistrza, pan Burmistrz przyjmuje tę informację i nanosimy aneks do tego 
projektu organizacyjnego, bo to jest zwyczajnie najnormalniejsza sytuacja. Nie mogę dać 
więcej etatów na świetlicę niż przewiduję na 30 kwietnia danego roku, ale jeżeli będzie 
potrzeba to jak najbardziej Burmistrz wychodzi … no logicznie daje kolejny etat bądź 10 
godzin, bądź pięć godzin, tyle ile brakuje i to dotyczy nie tylko mojej szkoły, tylko 
wszystkich szkół, wszystkich dyrektorów, bo te sprawy są omawiane na zebraniu. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pan radny Skrzydłowski chce w tym temacie 
jeszcze? Dobrze. To ja udzielam panu głosu w tym temacie i pan miał jeszcze jeden 
osobny wniosek – tak? Dobrze. Bardzo proszę. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, tak króciutko tylko pytanie, tak już gwoli jasności. Czy 
dzieci z klasy „zero” w Minkowicach Oławskich przychodząc do szkoły będą miały 
zapewnioną opiekę w roku 2016/2017 jeżeli będzie taka potrzeba od 700 do 1500? 
Proszę zadeklarować czy tak, czy nie? – w świetlicy szkolnej oczywiście. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak się składa, proszę państwa, że projektów organizacyjnych nie znam 
na pamięć. Natomiast z tego, co pamiętam, ta kwestia powinna być unormowana  
i powinna być zabezpieczona. Czy do piętnastej – nie wiem czy szkoła wykazywała takie 
potrzeby. Bo proszę państwa oprócz tego, że ktoś by chciał to jest jakby jedna rzecz, 
tylko czy rodzice spełniają kryterium. Bo jeżeli faktycznie rodzice nie pracują no to  
w tym wypadku nie będziemy chcieli zabezpieczyć opieki.  

Radny Krzysztof Skrzydłowski – proszę o odpowiedź na piśmie, dobrze? Jeżeli pan nie wie – okay? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę złożyć pytanie na piśmie. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, chciałabym … Panie radny Skrzydłowski ja widzę, że 

się pan zgłasza. Może tak, ponieważ pan ma innych wniosek jeszcze- tak? – to 
zakończymy sprawę wniosku pana radnego Stachnio. Postaram się to podsumować. 
Mianowicie, pan mecenas przed przerwą prosił pana radnego Stachnio aby spełnił trzy 
kryteria jeżeli chodzi o jego wniosek. Pan radny Stachnio w pierwszej wypowiedzi już 
po przerwie powiedział, że to nie jest wniosek tylko stanowisko. Po pierwsze, jesteśmy 
w punkcie Wolne wnioski, więc dlaczego mielibyśmy głosować stanowisko? Panie 
mecenasie, czy to się zgadza? To jest po pierwsze. 

 Po drugie, proszę państwa odwołuję się w tej chwili do naszego Statutu i odczytam treść, 
która dotyczy sytuacji, z którą się borykamy: - cytat – „§ 21 pkt 8. Wnioski radnych 
niezwiązane z dyskusją nad merytorycznymi punktami porządku obrad winny zawierać 
jasno określony postulat, sposób realizacji i wskazywać ewentualnego wykonawcę. 
Wnioski podlegają głosowaniu.” 

 Proszę państwa, jeżeli pan radny Stachnio złoży wniosek na piśmie, jeżeli przejdzie całą 
procedurę ten wniosek, łącznie z opinią pana Burmistrza, ponieważ on generuje koszty, 
jeżeli będzie to na komisji to ja ten wniosek poddam pod głosowanie na najbliższej sesji. 
I to jest tyle w tym temacie. Nie udzielam już panu głosu jeżeli chodzi o ten temat. 
Udzielam głosu panu radnemu Skrzydłowskiemu, który ma inny wniosek. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, chodzi tutaj o plac targowy. Zgłosili się do mnie 
mikroprzedsiębiorcy, którzy od lat handlują w tym miejscu. Ci ludzie płacą podatki, 
opłaty targowe. Pani Krystyna Dekret niejednokrotnie tutaj wspominała o tym 
problemie, który dotyka tych ludzi, którzy tam handlują. Ostatnio coraz częściej 
dochodzi do aktów wandalizmu. Już, już zmierzam do wniosku. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ostatnio coraz częściej dochodzi, Szanowni państwo, do aktów 

wandalizmu i tutaj jest dowód na to, proszę sobie zobaczyć, spalone akcesoria ze 
sklepów, drzwi podpalane, więc w pewnym momencie może dojść do tragedii. I tutaj 
mam takie stanowisko – może to nie będzie wniosek tylko stanowisko Rady Miejskiej: 

 W związku z podpaleniami obiektów handlowych na placu targowym w dniu 23 lipca 
2016 r., bardzo prosimy o podjęcie działań w celu zamontowania monitoringu na placu 
targowym. Zaznaczamy, że podpalenia miały już miejsce wcześniej. 

 Szanowni państwo, no jest to duży kłopot, naprawdę no widać na tych zdjęciach.  
I skończmy teraz naprawdę z tym, że będziemy się tutaj kłócić, bo wy oczywiście zaraz 
powiecie, że będziecie przeciw, tylko zróbmy coś. Tak, tak, zostawmy politykę i zróbmy 
coś dla tych ludzi, dla tych ludzi naprawdę razem. Tutaj ci ludzie się podpisali pod tym 
wnioskiem, którzy tam handlują od lat i proszę panią o poddanie tego stanowiska,  
a panów Burmistrzów ewentualnie później (…) 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja jak były przerwy  

w obradach sesji, bo sesja burzliwa, robiłem pocztę i to pismo dzisiaj tych handlujących 
na targu wpłynęło z datą dzisiejszą do Burmistrza. Burmistrz rozpatrzy temat. 
Natomiast tu dzisiaj wpłynęło, dzisiaj głosowanie – już będę piąty raz mówił, nie można 
zrobić tego ad hoc. Tak że ci, którzy to napisali, dostaną odpowiedź. Niewykluczone, że 
znajdzie się monitoring, bo prowadzimy takie rozmowy na temat monitoringu  
i targowisko miejskie też pewnie będzie objęte monitoringiem i tylko tyle. A to takie 
załatwianie ad hoc – ja już kiedyś powiedziałem po co to jest. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – panie Burmistrzu, pan każdy nasz wniosek twierdzi, ze to jest ad hoc. Po 

prostu proszę, pani Przewodnicząca, o poddanie tego pod głosowanie i skończmy te 
przepychanki tutaj, i krzyki do siebie. Tylko po prostu proszę zgłosować i … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, reasumując sytuacja jest jak wyżej 
czyli jak przy poprzednim wniosku. Pan radny Skrzydłowski mówił o stanowisku – 
jesteśmy w punkcie Wolne wnioski. 

 Pana wniosek też … stanowisko generuje koszty, też należałoby przejść całą procedurę. 
Monitoring jest dość kosztowny. 

 Proszę państwa, dlaczego mielibyśmy dzisiaj głosować sprawę, która – jak Burmistrz 
Piórko mówi – wpłynęło do Burmistrza pismo. Proszę państwa … 

 (…) 
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 Proszę państwa … 
 (…) 
 No to tym bardziej, to tym bardziej. Ja myślę, że pan, panie radny, chce z Rady Miejskiej 

uczynić jakiś organ kontroli czy nadzoru nad Burmistrzem – to nie ta instytucja proszę 
pana … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – a w którym miejscu ja chcę pana Burmistrza kontrolować? – proszę mi 
powiedzieć. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja nie poddaję tego pod głosowanie – tak jak w 
sprawie poprzedniej. I proszę państwa, czy nie prościej właśnie, kiedy pismo jest 
złożone, a jeżeli państwo macie jakieś obawy czy na pewno to będzie rozpatrzone w ten 
czy inny sposób, do 15 września procedura budżetowa, można, możecie panowie, 
możemy wszyscy złożyć wniosek o monitoring i to chyba by było najprostsze, 
zapewnienie środków w budżecie. Proszę państwa … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale proszę, pani Przewodnicząca, ale proszę się nie wstydzić tego, że pani 
jest przeciwko ludziom, naprawdę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, czy pan sam słyszy co pan mówi? Bo jest 
pan śmieszny po prostu, bo jest pan śmieszny. 

 Proszę państwa, przechodzimy do punktu czternastego. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Komunikaty organów Gminy. 
 Jeżeli przewodniczący komisji chcieliby teraz właśnie przekazać informację na temat 

posiedzeń komisji to jest ten moment. Proszę bardzo, pan radny Tadeusz Babski. 
Przewodniczący Komisji KOSiZ – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zwołuję Komisję Kultury, Oświaty, 

Sportu i Zdrowia na dzień 18 sierpnia, godzina 9.00. Spotykamy się przy Urzędzie 
Miasta. Komisja jest wyjazdowa. Tematem komisji – przypomnę – jest przygotowanie 
szkół do nowego roku szkolnego. Z Biurem Rady ustalę harmonogram, od której szkoły 
zaczniemy wizytację i taką informację otrzymacie państwo z Biura Rady, szczegółową, 
odnośnie harmonogramu. Natomiast proszę sobie zapisać 18 sierpnia, godzina 9.00 
rano, przed Urzędem Miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Jacek Hełka, pan Przewodniczący Komisji 
Samorządu i Prawa – proszę. 

Przewodniczący Komisji SiP Jacek Hełka – dziękuję. W miesiącu sierpniu będziemy realizować plan 
komisji i będą to spotkania komisji wyjazdowe: 19 sierpnia 2016 r. o godzinie 16.00. 
Tematem będzie: Bezpieczeństwo w rejonie przystanków autobusowych. 

 I druga komisja 26 sierpnia 2016r. Monitorowanie stanu technicznego urządzeń 
melioracyjnych na terenach dotkniętych powodzią, tj. Osiedle Jelcz i miejscowość Łęg. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie Przewodniczący, 26 sierpnia, godzina?  
 (…) 
 Szesnasta. Jest to komisja wyjazdowa. 
 Pierwsza komisja jest 19 sierpnia o szesnastej, dotyczy bezpieczeństwa przy 

przystankach autobusowych i to jest też komisja wyjazdowa. I druga komisja  
26 sierpnia, komisja wyjazdowa o godzinie 16.00, dotyczy urządzeń melioracyjnych. 

 Bardzo proszę, pani przewodnicząca, może tu już zaczniemy jeszcze, pani 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska – tak. Informuję państwa, że Komisja Rewizyjna 
odbędzie się 08 sierpnia o godzinie 16.00. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów 
Marzena Bar. 

Przewodnicząca Komisji RGiF Marzena Bar – posiedzenie komisji odbędzie się 10 sierpnia. Spotykamy 
się przy basenie, przy Pływalni – na tym parkingu. Będzie to komisja wyjazdowa. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – godzina ? 
Przewodnicząca Komisji RGiF Marzena Bar – godzina 16.00. 
 (…) 
 Skatepark. Godzina 16.00. Program w tym … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziesiąty sierpnia. 
Przewodnicząca Komisji RGiF Marzena Bar – 10 sierpnia, środa, godzina 16.00, na parkingu przy 

Pływalni. A resztę w planie pracy jest podane. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska i to chyba w połączeniu – tak? – z Komisją Rodziny, Młodzieży i Spraw 
Mieszkaniowych. 

Przewodnicząca Komisji RiOŚ Janina Sypek – informuję, że wspólne posiedzenie Komisji Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska oraz Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych odbędzie się  
17 sierpnia, o godzinie 16.00, koło stawu, obok kampingu tego co tam jest. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czyli od strony ul. Oławskiej. 
Przewodnicząca Komisji RiOŚ Janina Sypek – tak, (…) członków o przyjazd tam, bo zawsze spotykam się. 

O szesnastej oczywiście. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, wszyscy, wszystko zapisali. Czy trzeba to 

podsumować, czy państwo sobie zapisaliście?  
 Pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – ja mam taką prośbę, jeśli pani Przewodnicząca pozwoli, do Przewodniczącego 

Komisji Samorządu i Prawa pana radnego Hełki aby w miarę możliwości, jeśli się taka 
możliwość, zaplanował posiedzenie komisji jeszcze w miesiącu sierpniu, która by 
dotyczyła, komisja wyjazdowa dotyczyła przejazdu kolejowego pomiędzy ulicami Treski 
i Gimnazjalnej oraz targowiska miejskiego – żebyśmy w jakiś sposób to ogarnęli, 
spotkali się z ludźmi, no i żebyśmy zobaczyli jak …  

 (…) 
 Na jednej komisji. Jeśli jest to możliwe oczywiście, jeśli pan jest w stanie zaplanować 

takie posiedzenie komisji wyjazdowej. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Komisja Samorządu i Prawa zaplanowała dwa posiedzenia:  

19 sierpnia i 26 sierpnia … 
Radny Ireneusz Stachnio – ewentualnie w tych … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Przewodniczący się zastanowi czy jest to w ogóle możliwe. 
 Pani Przewodnicząca Bar – proszę. 
Przewodnicząca Komisji RGiF Marzena Bar – ja chciałam tutaj też do Przewodniczącego Komisji, do pana 

Hełki, czy te przystanki to tylko przystanki w Jelczu-Laskowicach, czy też będą brane 
pod uwagę przystanki na wsiach w gminie, czy tylko miasto? 

Przewodniczący Komisji SiP Jacek Hełka – najprawdopodobniej, ze względu na ilość, będziemy musieli to 
podzielić. Prawdopodobnie na tej komisji zrealizujemy część i później na następnych 
komisjach, na następnej komisji w przyszłości zrealizujemy resztę. Prawdopodobnie 
zaczniemy od miasta, a tutaj jeszcze musimy jeszcze to doszczegółowić. 

Przewodnicząca Komisji RGiF Marzena Bar – to bardzo bym prosiła żeby tak samo obejrzeć przystanki 
na wioskach w naszym … 

Przewodniczący Komisji SiP Jacek Hełka – znaczy przystanki, tak, na wioskach będą sprawdzane, tylko 
nie wiem czy zdążymy akurat w tym terminie. 

Przewodnicząca Komisji RGiF Marzena Bar – to bardzo proszę przy najbliższej jakiejś okazji. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo państwu dziękuję za wszystkie komunikaty organów.  

Czy jeszcze jak ktoś ma jakiś komunikat? Nie ma.   

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  dziękuję państwu za obecność. Zamykam obrady XXII Sesji Rady 

Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję za obecność. 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 15.15 zakończyła obrady  
XXII Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 


